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سید مصطفی میرسلیم عنوان کرد:

عدم شفافیت 
و تاثیر آن بر گروه های 

آسیب پذیر
مادر شهید رضا اسماعیلی:

من خواب شهادتش را 
انبارلوئی مطرح کرد:یک هفته قبل دیدم

سرّ محبوبیت 
حاج قاسم

مادر جوان ترین شهید مدافع حرم:

 افتخار می کنم روز قیامت
 مصطفی علمدار من باشد

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی اعلام کرد :

دوره جدید؛ دوره تحول، تکامل وحرکت به سمت دولت حزبی

با رای اعضای شورای مرکزی دوره سیزدهم

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی انتخاب شد
اعضای شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی دوره 

سیزدهم در جلسه اخیر خود دبیرکل این حزب را 
انتخاب کردند.به گزارش روابط عمومی حزب موتلفه 

اسلامی، در جلسه اخیر شورای مرکزی دوره سیزدهم 
این حزب، اعضاء پس از بررسی برنامه های ارائه شده 
توسط نامزدهای دبیرکلی، دکتر اسدالله بادامچیان را 
 به عنوان دبیرکل حزب موتلفه اسلامی انتخاب کردند.
دکتر بادامچیان در دوره دوازدهم نیز دبیرکلی حزب 

 را برعهده داشت.
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سخن دبیرکل

 دوره جدید موتلفه اسلامی آغازی ویژه 
اس�ت. دوره تحول و تکامل و پیش�رفت و 
خدمت با نهایت اخلاص و صداقت و توکل 

بر خداوند و توسل واقعی به ائمه اطهار علیهم السلام است. 
از نظر نظام دوره گام دوم اس��ت با منشور بیانیه گام دوم که تکلیف ما 
و هم��ه خوبان،کار جهادی برای تحقق گام دوم اس��ت و این همت ویژه و 

بصیرت و روحیه جهادی انقلابی می طلبد. 
 حزب گام دوم

از نظ��ر ح��زب، حزبی مورد نیاز در گام دوم اس��ت که بتواند  حزب الله 
نمونه باش��د تا فلاح و رستگاری و پیروزی و موفقیت ها را با رهبری نائب 

امام زمان)عج( به امت اسلام تقدیم کند. 
موتلفه اس��لامی افتخار دارد تنها حزبی در ایران اس��ت که پایه گذار و 
موسس آن امام خمینی رحمة الله علیه در سخت ترین شرایط زمان بوده 
است و در سال ۵۶ در تنگنای خیانت های کمونیست ها و منافقین با پیام 
امام توسط ش��هید آیت الله مطهری در اردیبهشت ۵۶ با عنوان )برادران( 
مورد عنایت امام قرار گرفته اس��ت و در س��ال ۶۷ پس از تعطیلی حزب 
جمهوری اسلامی مورد اعتماد عمیق امام خمینی رحمت الله علیه بوده و 
در کسب اجازه از محضرشان برای فعال شدن موتلفه به صورت یک حزب 
فراگیر، تنها تشکلی است که امام فرموده اند )هر طور برادران صلاح بدانند 
من قبول دارم( و بعد به صراحت نظر موافق با فعال ش��دن موتلفه را داده 
اند و همواره مورد اعتماد امام خامنه ای و مراجع تقلید و روحانیت محترم 

بوده و هست. 
۵۹ سال در خدمت ولایت

موتلفه اس��لامی افتخار دارد که ۵۹ س��ال در خدمت ولایت و در میان 
ملت انجام وظیفه ای را که در توان داش��ته برحس��ب ش��رایط هر زمان و 
موقعیت کوشیده که به نحو مطلوب به سامان برساند و کارنامه این حزب پر 
افتخار سراسر خدمت و جهاد و انجام تکلیف همراه تعهد و سلامت سیاسی، 

اخلاقی و مالی بوده و هست. 
موتلفه اکنون دوره جدیدی را با تحولی متناس��ب با گام دوم و شرایط 
انقلاب اسلامی و تکامل نظام مردم سالاری دینی در خط ولایت و فقاهت 

و روحانیت اصیل اسلام شروع کرده است. 
خدای قادر را ش��کر گذار اس��ت بر همه نعمتها، توفیق��ات ، اقدامات ، 
خدم��ات و عنایات  به ویژه نعمت بزرگ ولایت و جهاد و ش��هادت که ما 
بنا من نعمه فمنه و از خداوند رحمان و رحیم توفیق مزید خدمت و انجام 

مطلوب وظایف و تکالیف را دارد که ان هدی الله هو الهدی.
 دوره تحول

 در دور جدید گفتمان حزب، تمدن نوین اسلامی به طور جامع، ایجاد 
جامعه نمونه اس��لامی که اسوه و الگوی جوامع و ملتهای مسلمان باشد و 

استقرار دولت کریمه اسلامی است. 
ح��زب در ای��ن دوره تحول همه جانبه را در تبدی��ل "حزب جاری" به 
"حزب ارزش��ی، مردم��ی و حکومتی" منطبق با گام دوم انقلاب اس��لامی 

پیگیری می کند.
 دو رویکرد مهم دارد. 1-  گس��تره مردمی و ارزش��ی حزب در سراس��ر 
کشور و تعامل سازنده با جوامع دیگر اسلامی و ملل جهان 2-  حضور موثر 
در همه صحنه های نظام و حکومت در چارچوب قانون و خط ولایت حزب 
دراین دوره در همه ابعاد و زوایای و کوش��ش خواهد داش��ت که به تکامل 
مطلوب دس��ت یابد و زمینه ها و امکان��ات لازم برای این هدف مقدس را 

تامین نماید. 
بدیهی اس��ت که حزب به اقتضاء برنامه های فوق در سیاست گزاری ها، 
برنامه ها، طرح ها و ساختار و سازمان ها و روش ها بازنگری خواهد داشت. 

 وظیفه مسئولان حزبی
مسئولان حزب در این دوره بار بسیار سنگینی را بر دوش دارند که همه 
لحظات عمر پربرکت آنها را به تلاش وا می دارد و کوشش خستگی ناپذیر 

را می طلبد که برای همه آنها مسئلت توفیق و موفقیت دارم. 
همه اعضاء و خوب��ان حزب و طرفدار حزب در این دوره باید بدانند که 
در گام دوم، ولی امر مس��لمین از آنها انتظار کار جهادی و تفکر بهشتی و 
خلوص مطهری و کار شبانه روزی رجایی و باهنر و اخلاص امانی و تأسی 
به ش��هدا از فیضیه ۴2 و 1۵ خرداد و 1۷ ش��هریور و شهدای 2۶ خرداد تا 

شهید خرسند را دارد. از خدا خواهیم توفیق عمل
 با دعای خیر و مسئلت فتح مبین اسلام

سرمقاله

دکتر اسدالله بادامچیان

عکس مربوط به سخنرانی دکتر بادامچیان 
در مجمع عمومی سیزدهم است
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دبیرکل حزب موتلفه اسلامی :

دوره جدید؛ دوره تحول،تکامل وحرکت به سمت دولت حزبی
گفت وگ��و ب��ا دکتر اس��دالله 
برگ��زاری  از  بع��د  بادامچی��ان 
انتخاب��ات اخیر ای��ن حزب انجام 
ش��د؛ انتخابات��ی که نش��ان داد 
تغییر و تحول در س��اختار حزبی 
که نزدیک ۶ده��ه از عمر خود را 
گذرانده است کار ساده ای نیست. 
گرچ��ه بادامچیان معتقد اس��ت 
حزب در حال جوانگرایی اس��ت 
اما می گوید مدیریت یک جریان 
حزبی با یک شرکت متفاوت است 
و نمی توان اف��راد گمنام یا کمتر 
ش��ناخته ش��ده را برای عضویت 
در ش��ورای مرکزی و ریاست آن 

انتخاب کرد.
گفتگ�وی  از  بخش�ی 
همش�هری با دکتر بادامچیان 
را می توانید در ادامه بخوانید:

در چند دوره اخیر مسئولان 
حزب اعلام کرده اند که دنبال 
جوانگرایی و اس�تفاده از نیروهای جوان در مؤتلفه هستند اما ترکیب 
هسته مرکزی حزب چیزی برخلاف این موضوع را نشان می دهد. چرا 
جوان�ان در کادر اصلی مدیریتی حزب مؤتلفه حضور ندارند و معمولاً 

چهره های سنتی این حزب در جایگاه خود ابقا می شوند؟
اینکه می گویید جوانگرایی نشده است درست نیست. رهبر انقلاب هم وقتی 
از جوانگرایی صحبت کردند ادامه دادند منظورشان پیرستیزی نیست. موضوع 
اصلی در مسئله جوانگرایی سن نیست. مسئله توجه به جوان هاست؛ چون آینده 
در اختیار آنهاست. ما هم معتقدیم که جوانگرایی ضرورتی غیرقابل اجتناب است 

و در اسلام نیز به انجام آن در اجرای امور تأکید شده است.
در مؤتلفه اتفاقاً ما موضوع جوانگرایی را از مدت ها قبل در دس��تور کار قرار 
داده ایم. بدنه اجرایی مؤتلفه اس��لامی از مدیران نشریه هفتگی حزب گرفته تا 
دبیران اس��تانی آن عمدتاً از نیروهای جوان و با انگیزه انتخاب شده اند. بخش 
جوان��ان ما با جوانان س��ایر احزاب حتی اصلاح طلب با حف��ظ ارزش ها ارتباط 

نزدیکی دارند.
شما می گویید نفوذ بالایی در مجامع بین الملل�ی دارید اما در مجلس 

شاهد حضور نمایندگانی  با نام مؤتلفه اسلامی نیستیم.
ما در مجلس تعداد قابل توجهی نماینده داریم منتها، نمایندگانی داریم که 
با رأی قابل توجه مؤتلفه به مجلس راه پیدا کرده اند اما عضو مؤتلفه نیس��تند. 
سیاس��ت ما در مجلس این نیس��ت که هر روز درباره موضوعی س��رو صدا به 
راه بیندازیم. سیاس��ت ما در برابر دولت ها تقابل، تحقیر و تضعیف نیست بلکه 

سیاست ما همکاری، نقد منصفانه و رصد هوشمندانه است.
مؤتلفه معتقد به بازار اس�لامی است و آن را ترویج می کند اما عملًا  

توفیق چندانی نداشتیم. مشکل را در کجا می بینید؟
ما به اقتصاد اسلامی معتقدیم. نوش��ته های زیادی در این حوزه در مؤتلفه 
تألیف ش��ده اس��ت. قاعده فکری ما مبتنی بر اقتصاد اس��لامی است. امام)ره( 
می فرمایند دولت می تواند مسائل را محدود کند. حتی می تواند بگوید نمی توانید 
هر س��ال فرزنددار شوید یا بگوید که حق ندارید درختی که کاشته اید را قطع 
کنید. دولت بر چه مبنایی این حرف را می زند؛ بر مبنای اداره جامعه. در حوزه 
اقتصاد هم دولت نگاهی به اقتصاد اسلامی نداشت و تلاش کرد اقتصاد آزاد را 
به عنوان اقتصاد اسلامی معرفی کند. این را باید بدانیم که اقتصاد آزاد، اقتصاد 
اسلامی نیست و به این دلیل است که هنوز نتوانسته ایم اقتصاد اسلامی را در 

کشور عملی کنیم.
مؤتلفه خواهان اقتصاد اس�لامی اس�ت آیا از بعد بهمن ۵۷تاکنون 

موفق به اجرای آن شده ایم؟
ذهنیت های��ی که در موضوع اقتصاد در س��ال های بعد انقلاب بوده اس��ت 
برمبنای غرب زدگی بود. در دولت میرحس��ین هم برمبنای چپ گرایی بود که 
آن هم مبنای غربی دارد. اتفاقاً میرحسین می گفت که اقتصاد چپ بر مبنای 

اسلام است و بارها در این باره با او مجادله هم کردیم. اقتصاد راست هم اقتصاد 
سرمایه داری است. اقتصاد بازار هم اقتصاد سودجویانه است و تناسبی با اسلام 
ندارد. اقتصاد اسلامی، هدف و مبنا دارد که هدف نهایی آن توزیع عدالت و ثروت 

 خدایی بین توده های مردم است.
درهیچ دولتی که تاکنون مس��تقر بوده است؛ اقتصاد اسلامی در دستور کار 
نبود. اما در همه این دولت ها افرادی بودند و دوست داشتند که اقتصاد اسلامی 
داش��ته باشیم حتی میرحسین موسوی هم چنین علاقه ای داشت اما کسانی 
که در فرایند اجرای امور بودند اعتقادی به آن نداش��تند. بنابراین ممکن است 
رئیس جمهور، نخست وزیر و افراد دیگر به اقتصاد اسلامی و اجرای آن علاقه مند 
بوده باشند اما، عملاً موفق به عملی کردن سازوکارهای اقتصاد اسلامی نشده 

باشند.
یکی از مشکلاتی که اکنون با آن روبه رو هستیم این است که زمانی 
افراد با درآمد پایین با مش�کل معیشتی روبه رو بودند اما اکنون حتی 
افراد دارای درآمد بالا هم با مشکلاتی در این حوزه روبه رو هستند. این 

اتفاق ناشی از چیست؟
این ناشی از همان سیاست های اقتصادی غرب گرایانه در سیاست هایی است 
که تاکنون اجرا کرده ایم. در قانون اساس��ی اقتصاد ۳بخش دولتی، خصوصی و 
تعاونی دارد. زمانی اقتصاد دولتی شد، بعد برای اصلاح این موضوع بخش تعاونی 
را هم وارد ماجرا کردند و حتی وزارتخانه ای برایش ایجاد شد. بخش تعاونی ما با 
وجود تأکیدات قانونی و ایجاد سازوکار مشخص قادر نیست به درستی آنچه باید 
انجام دهد و تعهدات خود را عملی کند. این ناشی از نگاه غربی به بخش تعاونی 
در اقتصاد ماس��ت. بگذارید از منظر دیگری به این سؤال جواب بدهم. ما امروز 

شاهد هستیم که تراز واردات و صادرات مان تقریباً مناسب است.
حدود 1۴۰میلیارد دلار از صادرات و پول آن نیز در خارج کشور باقی مانده 
اس��ت. با این حال، خدمات خوبی به مردم داده ش��د اما، بخش��ی از مردم با 
مشکل روبه رو بودند. در ۸سال گذشته با حاکم شدن تفکر غربی در کشور کار 
به جایی رس��ید که حتی اقشاری که درآمد بالایی هم دارند با مشکل روبه رو 
هستند. الان فردی که ثروتمند است برای ازدواج فرزندش دچار مشکل است. 
همه این موارد محصول اشتباهات بسیار جدی دولت روحانی در حوزه اقتصاد 
بود چون ذهنیت غلط داشت و افرادی ناکاربلد، غرب گرا، سرمایه سالار در رأس 

کار قرار داده بود.
با توجه به اینکه کس�ی در سیس�تم اداره کشور به اقتصاد اسلامی 
توجه ندارد پس چرا همچنان مصرانه دنبال اجرای چنین اقتصادی در 

کشور هستید.
مگر غرب الان در اقتصادش موفق است؟ آنها در حال غارت کشورهای دیگر 
برای پر کردن کس��ری های خود هس��تند. آمریکا اکنون در حجم سنگینی از 
بدهی دست و پا می زند. ما هم همین مدل را تاکنون داشته ایم و باید برای اینکه 
مانند این کشورها در بدهی غرق نشویم به سمت اقتصاد اسلامی برویم. مشکل 
ما این است که اقتصاد در نظام مردم سالاری پایه مردمی دارد اما، دولت هایی که 
از بعد انقلاب روی کار آمدند جز دولت شهید رجایی، اقتصاد را دولتی کردند. 
همین الان در وزارت صمت هیچ جایی برای اقتصاد اسلامی دیده نشده است.

دولت که الان هم طیف شماس�ت چ�را نمی توانید دولت را متقاعد 
کنید که مدل اقتصاد اسلامی را در سیاست های خود اجرا کند؟

بله دولت هم طیف ماست اما کسی که در دانشگاه درس اقتصاد خوانده است 
اما فقه اسلامی نخوانده است. البته اقتصاد تنها در فقه اسلامی خلاصه نمی شود. 
الان کس��ی می تواند در اقتصاد موفق باش��د که اقتصاد حوزوی، دانش��گاهی، 
بین الملل، دولتی و اداری را بداند و درک کند که اقتصاد بومی چیس��ت و راه 
استفاده از بازار اقتصاد اسلامی چیست. ما این موارد را به دولت فعلی هم متذکر 
شدیم. دولت رئیسی هم از نیروهای ما استفاده نکرد. دولت ایشان مال خودشان 
است و قرار نیست که دولت ما یا شورای ائتلاف باشد. ایشان اسامی را از همه 
گروه ها گرفت اما از بین اسامی که داده شد کسانی را که خودش می خواست 
انتخاب کرد. این طبیعی است اما، بهتر بود از افراد باتجربه در دیگر احزاب هم 

استفاده می شد.
پس دولت ها نگاهی به احزاب ندارند.

بله متأسفانه. چاره ای نداریم که در آینده به سمت دولت حزبی حرکت کنیم. 
همه این را باور دارند که کشور نیاز به احزاب دارد.
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عدم شفافیت و تاثیر آن بر گروه های آسیب پذیر
محترم  رئی��س 
در  جمه��وری 
نطقه��ای خ��ود در 
مجلس تا کنون نکاتی را مطرح کرده و نسبت به 
آنها متعهد شده اند که مجموع نمایندگان امروز 
توقع دارند به آنها عمل شود و اگر رئیس محترم 
جمهوری به قول خود عمل کنند و تعهداتشان 
را ایفا نمایند ، ما نمایندگان می توانیم از معاونان 
ایشان و وزرا توقع داشته باشیم که به گفته های 
خ��ود عمل کنن��د. درباره بودجه با اس��تفاده از 
اظهارات و بیانات ایش��ان ، توقعاتی را می توانیم 

بازگو کنیم:
اول، ش�فافیت کام�ل در دریافته�ا و 
پرداختهای خزانه با اخذ ارزش انفال ) نفت 

و گاز و معادن(؛
 انفال سرمایه کشور است و متعلق به دولت و 
نسل خاصی از مردم نیست ؛ نسلهای آینده حق 
دارند از ما س��ؤال کنند چگونه ما از سرمایه های 
میهنی یا انفال اس��تفاده کرده ایم؛ آیا آن را برای 
امور جاری خرج کرده ایم و حیف و میل نموده ایم 
و در نتیجه چیزی ب��رای آیندگان باقی نماند؟! 
یا از آن برای س��رمایه گ��ذاری در امور زیربنایی 
و مان��دگار و ضروری برای پیش��رفت کش��ور و 
در اجرای س��ند چش��م انداز بلندمدت استفاده 
کرده ای��م؟ هیچ کس نمی تواند ادعا کند نفت و 
گاز موجود در منابع زیرزمینی ما ذاتاً فاقد ارزش 
است و ارزش آن را فقط برابر بداند با هزینه های 
استخراج آن؛ این نوعی قدرناشناسی نعمت است 
بیگانگانی که سالها نفت و گاز ما را به تاراج بردند 
، ای��ن گونه القا کرده اند که بزودی دوران نفت و 
گاز خاتمه پیدا می کند و خوب است شما زودتر 
مخازن خود را تخلیه کنید و بفروش��ید و غصه 
آن را نخوری��د والا ممکن اس��ت این موادی که 
بوی گند می دهد، روی دس��تتان بماند!! کسانی 
که جاهلند نس��بت ب��ه ارزش ذاتی این مخازن 
نف��ت و گاز بی بدیل و س��ایر معادن ما، ممکن 
اس��ت تحت تأثیر این اراجیف قرارگیرند. نتیجه 
می گیرم که دولت باید تقویم درس��تی از ارزش 
ذاتی این منابع تجدیدناپذیر داشته باشد و وقتی 
آن را عرض��ه می کند به دو نکته دقت کند: اول 
ارزش ذاتی انفال را از بکارگیرنده این مواد اولیه 
معدن��ی اعم از نفت و گاز ، طلب کند و به خزانه 
واریز کند، آنآن هم صرفاً برای مصارف ماندگار، 
و دوم، تا آنجا که میس��ر اس��ت از به هدر رفتن 
آنها یا استفاده ناشایست از آنها، به دنبال برداشت 
غلط از قابلیتهای آنها، جلوگیری کند ، حتی اگر 
انفال را به قیمت مناسب واگذار کرده باشد؛ مثلا 
ما می دانیم ارزش محصولات میانی تولید شده 
در صنایع پتروشیمی بین ۵ تا دهها برابر ارزش 
س��وخت یعنی بنزین و نفتگاز اس��ت و خلاصه 
قطعاً حیف اس��ت ما نفت و گازمان را به صورت 
عمده بسوزایم و فقط در حدود ده درصد آن برای 
تغذیه پالایشگاههای پتروشیمی استفاده شود آن 
هم به قیمتی بمراتب کمتر از ارزش واقعی آن، 
یعنی در واقع ضرر کنونی ما چندجانبه اس��ت و 
این دولت و مجلس باید جلو انحراف را بگیرند و 

از به تاراج دادن آنها جلوگیری کنند.
 موارد متعددی از عدم شفافیت

موارد متعددی از عدم ش��فافیت وجود دارد و 
ناگزیر برای جلوگیری از اطاله کلام به بعضی از 
مهمترین آنها اشاره می کنم: معاملات چندنرخی 

ی منشأ انحراف و فساد است و واسطه  ها
زائد، اغل��ب از وج��ود چند 
نرخی درمورد ارز و کالاها و 
خدمات ب��رای نیل به منافع 

ش��خصی خود اس��تفاده می 
کنند و فقط ض��رر آن نصیب مردم 

و بویژه گروههای آس��یب پذیر می شود؛ این 
تجربه را ما چندین بار در جمهوری اسلامی 
آزموده ای��م و با این همه ، هنوز ظاهرا جرأت 
و تدبی��ر حذف معام��لات چندنرخی وجود 

ندارد و در نتیجه متأسفانه متقابلاً اعطای یارانه 
به دهکهای نیازمند و گروههای آسیب پذیر کم 

اثر می شود.
 چند نرخی و اثربخشی یارانه ها 

اص��ل چند نرخی به مفه��وم وجود یک نرخ 
ترجیحی اس��ت که معمولاً هدف  آن ارائه کالا 
ی��ا خدمات ارزانتر به گروههای آس��یب پذیر یا 
نیازمند است اما معمولاً بین مرحله تأمین کالا 
و خدمت از یک طرف و مرحله تحویل گرفتن و 
بهره برداری یا مصرف گروههای هدف ، شبکه ای 
زائد از واسطه ها و دلالان قرارمی گیرد که توزیع 
را پیچی��ده و مخت��ل می کند تا ب��ا ترفندهایی 
مابه التفاوت نرخ ترجیحی و ن��رخ بازار واقعی را 
به نفع خود مصادره کند. این گونه است که مثلا 
گندم وارداتی به نرخ ترجیحی، وقتی به صورت 
آرد ارزان در اختی��ار نانوایان قرارمی گیرد تا نان 
ارزان و ب��ا کیفیت مطل��وب تحویل مردم دهند 
اولاً به دلی��ل ارزان ب��ودن آرد ارزش واقعی آن 
ناش��ناخته می ماند و برای پخت با کیفیت آن، 
اهتمام لازم ورزیده نمی شود و همین امر موجب 
می شود در حدود ۳۰درصد  از نان تولید شده به 
هدر رود، ثانیاً برخی نانوایان بخشی از آرد یارانه 
ای خ��ود را به صورت غیر مجاز مثلاً به قنادیها 
می فروش��ند و در این وس��ط یارانه ای که برای 
نان مصرفی روزمره مردم منظور ش��ده به جیب 
افراد خاص می رود یعنی ویژه خواری می شود؛از 
طرف دیگر گندمکاران نیز که محصولشان را به 
قیمتی می خرند که ارزانتر از ارزش واقعی در بازار 
بین المللی است، به جای فروش داخلی به قیمت 
تضمینی ارزان، گندم تولیدی خود را به صورت 
قاچاق صادر می کنند و حتی نیاز مصرفی خود 
را از طریق دریافت آرد یارانه ای تأمین می کنند. 
متأسفانه به دلیل همین تفاوت تصنعی قیمت، 
برخ��ی از گندمکاران انگیزه خ��ود را بتدریج از 
دس��ت می دهند و سراغ کشت محصولات غیر 
راهب��ردی می روند .نتیجه این که نه تنها یارانه 
تخصیص یافته به صورت کامل به هدف نرسیده 
است، ضررهای حاش��یه ای متعددی هم ایجاد 
می ش��ود؛ اقدام شفاف در این مورد برای پرهیز 
از ضرره��ای متعدد اصلی و حاش��یه ای، حذف 
ن��رخ ترجیحی و حذف چند قیمتی، و پرداخت 

د مستقیم یارانه  ر م��و
ب��ه نظ��ر 

نیازمندان و دهکهای آسیب پذیر است.
 معافیتهای مالیاتی و بیمه ای 

اخذ مالیات برای جبران هزینه خدمات دولتی 
اس��ت و پرداختهای بیمه ای نی��ز برای جبران 
هزین��ه های ناش��ی از خدمات بیمه ای اس��ت. 
هرگونه معافیت و تخفیف  به مفهوم به هم ریختن 
حس��ابهای خزانه و صندوقهای بیمه است. اگر 
اعتقاد به شفافیت داشته باشیم نباید تخفیف ها  
و  معافیتها را بپذیریم و هرکس باید سهم واقعی 
خ��ود را از مالیات یعنی هزین��ه هایی که برای 
دولت یا بیمه دارد بپردازد و اگر دولت یا مجلس، 
افراد یا گروههایی را مستحق کمک می دانند باید 
برای هر دسته متناسب با استحقاقشان یارانه ای 
را قانون��اً در نظر بگیرد و بموقع به آنها پرداخت 
کند؛ این روند دریافتها و پرداختها را شفاف می 
کند و حق این است که دولت تمام موارد معافیت 
و تخفیف را که باعث عدم شفافیت حسابها می 

شود ، اصلاح و حذف کند.
وابستگی به نفت 

متأس��فانه وابس��تگی بودجه ب��ه درآمدهای 
حاصل از خام فروشی نفت و گاز طبیعی کاهش 
نیافت��ه و در بودج��ه 1۴۰1 جمع��اً در ح��دود 
۳۸درصد  وابستگی وجود دارد. خروج از وابستگی 
به خام فروشی بویژه وابستگی بودجه به نفت و 
گاز به عنوان سرمایه بین نسلی اگر با این دولت 
و مجلس انقلابی به سرانجام  مطلوب  نرسد ، امید 
چندانی به آینده نمی توان داش��ت. بکارگیری 
روش جمعی-خرجی مثلا در باره ش��رکت نفت 
و گاز و اختص��اص 1۴.۵ درصد از عواید حاصل 
از فروش به خود ش��رکت ، غیر ش��فاف است و 
نتیجه آن هم متأسفانه در حدود ۶۰ میلیارد دلار 
ضرر انباشته سالهای اخیر است که نشان دهنده 
ناموفق بودن آن روش است، بعلاوه با مفاد  بند ط 
ماده 2۳ قانون دیوان محاس��بات هم ، که از روز 

تصویب معطل مانده، سازگار نیست.
توقع  اهتمام  نسبت  به  این  قبیل  موارد ، تکلیف  
بیش  از  طاقت  برای دولت  انقلابی  نیست  و حتما 
باید در لایحه  1۴۰1  انعکاس مناسب   را  بیابد  و  الا  
خدای  ناکرده از  پس  مشکلات  معیشتی  و  عواقب  
ناش��ی  از  رکود  و  تورم ، در  سال  آینده  برنخواهیم  

آمد .

سیدمصطفی میرسلیم

رئیس شورای مرکزی
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مقام معظم رهبری در تازه ترین رونمایی از ابعاد 
ناشناخته ش��خصیتی شهید سلیمانی و راز و رمز 
محبوبیت مردمی وی فرمودند :»حادثه ش��هادت 
ش��هید قاسم س��لیمانی یک حادثه جهانی ، منطقه ای و ملی در بین الملل 

اسلام است.«
محمدکاظم انبارلویی نوشت: مقام معظم رهبری در تازه ترین رونمایی از 
ابعاد ناشناخته شخصیتی شهید سلیمانی و راز و رمز محبوبیت مردمی وی 
فرمودند :»حادثه شهادت شهید قاسم سلیمانی یک حادثه جهانی ، منطقه ای 

و ملی در بین الملل اسلام است.«
و نیز فرمودند : »شهید سلیمانی یک واقعیت ماندنی 
و ت��ا ابد زنده اس��ت او یک حقیقت جاری، جوش��ان و 

الهام بخش برای جوانان امت اسلام است.«
خداون��د در ق��رآن راز محبوبیت یک مؤم��ن را بیان 

فرموده است:
الحَِاتِ  إنَِّ الذَِّی��نَ آمَنُ��وا وَعَمِلُ��وا الصَّ
ا .)مریم آیه ۹۶( حْمَنُ وُدًّ سَیَجْعَلُ لهَُمُ الرَّ

کسانی که ایمان آورده و کارهای 
شایس��ته انجام داده اند ب��ه زودی 
خدای رحمان برای آنان محبتی 

در دل ها قرار می دهد.
سر محبوبیت شهید حاج قاسم 
سلیمانی را در دل های مردم باید در رمز و راز این آیه شریفه جست وجو کرد.

ایمان و کار شایسته، کلید محبوبیت نزد مردم است. محبوب شدن دست 
خداس��ت. چراکه کلید قلب های مردم دست اوست. محبوب شدن، رحمتی 
الهی است که فقط نصیب مؤمنان و صالحان می شود. محبوبیت از الطاف و 
پاداش های الهی است . از امام صادق )ع( روایت شده است:»ولایت امیر مؤمنان 

علی )ع( پاداشی است که خدا به مؤمنان دارای عمل صالح می دهد.«)1(
رهبر انقلاب اسلامی در بیان همین حقیقت حاج قاسم چه خوب فرموده است : 
»او از دیده شدن فرار می کرد و اهل تظاهر و لاف زنی نبود و آن تشییع ده ها میلیونی 

و رواج نام و یاد او در جهان اولین پاداش و جزای الهی و اخلاص او در دنیا بود.«
حاج قاسم سلیمانی از نخستین روزهای جوانی باایمان به خدا و رسول و 
جانش��ینان برحق پیامبر و میراث داران انبیاء در عصر ما پا در عرصه »عمل 

صالح« گذاشت.
او کمترین تمنای دیده ش��دن نداشت. او نیک می دانست که کافی است 
خدا ببیند که می بیند. او گفته بود؛ »باید به این بلوغ برسیم که نباید دیده 

شویم. آن که باید ببیند می بیند.«
او پرچمدار صیانت از خط امامت و ولایت بود و به این پرچمداری افتخار 
می کرد. او نیک می دانس��ت که هزینه چنین کار بزرگی رنج و س��ختی ، 

بی خوابی و بی تابی برای رسیدن به مرزهای شکوهمند شهادت است.
او ۴۰ سال در کوه و بیابان در دشت های جنوب ، سنگر به سنگر به دنبال 
شهادت بود. او درحالی که قدم به قدم مشغول فتح میدان های بزرگ بود. خداوند 

بزرگ دست اندرکار فتوحات او در قلوب مردم ایران ، مردم منطقه و جهان بود.
هیچ انسانی را در ایران و جهان در طول تاریخ نمی توان سراغ گرفت مردم 
شانه خود را زیر تابوت او در مقیاس میلیونی قرار دهند. تشییع جنازه او در 
بغداد و نجف و از آن جا به اهواز ، قم، مشهد و سپس در تهران و کرمان نشان 
داد خداوند به قول خود در آیه ش��ریفه ۹۶ س��وره مریم عمل کرده و او را 

محبوب مردم، عزیز ملت ایران و امت اسلامی قرار داد.
مراسم هایی که در ایران و جهان برای بزرگداشت او برپا شد در جهان بی نظیر 

و کم نظیر بود و این تازه گوشه ای از جغرافیای محبوبیت او را نشان می داد.
ریخت شناسی شخصیت شهید قاسم سلیمانی در ذهن مردم طبقاتی دارد 
که باید آن را بازخوانی کرد. ش��هید سلیمانی یک انسان شجاع، مقتدر و در 
یک کلمه پهلوان عرصه های نبرد با دشمن و قهرمان دفاع از نوامیس ملت 

ایران و ملت های منطقه بود.
مردم ما وصف او را در ادبیات کهن ایران فقط در قهرمانان افسانه ای چون 
آرش کمانگیر و رس��تم خوانده بودند. او یک قهرمان ملی در نهایت قهرمان 
امت اس��لام بود. او در برابر شرورترین و خونخوارترین انسان های عصر خود 
ایس��تاد و آن ها در نبرد رو در رو نتوانس��تند وی را به خاک بیندازند. شهید 

قاسم سلیمانی را چون مولایش علی )ع( با ترور از میان برداشتند.
ش��هید سلیمانی یک عارف، معلم اخلاق و یک انسان در تراز »ایمان« و 

»عمل صالح« آن گونه که خداوند در قرآن از آن یاد می کنند، بود.
قول و فعل او حکایت از انسانی می کرد که هفت شهر عشق را با توفیقات 
الهی به سلامت طی کرده بود و در عالی ترین قله و رفیع ترین مرتبت سلوک 
مش��تاقانه جویای شهادت بود. مصداق تمام این سخن او »کسی که شهید 

نبود شهید نمی شد« خود او بود.
او ی��ک ژنرال نظامی بود. حض��ور او در عملیات های مختلف و متعدد در 
جنوب و شمال طی ۸ سال نبرد نفس گیر و سپس درگیری او با اشرار شرق و 
در نهایت نبردهای خونین در عراق و سوریه و لبنان در مصاف با صهیونیست ها 
وداعش و آمریکایی ها قاعدتا باید از او یک چهره خشن و متصلب و خشمگین 
بس��ازد اما تبسم همیشگی او بر لب و گش��اده رویی او حکایت از دلی آرام و 
دل آرامی او می داد.او با همین سیما و صدای دلنشین خود امواج آرامش را در 

خانواده خود، ملت خود و ملت های منطقه به ارمغان آورد.
باید انسان شناسان و فیلسوفان به تماشای این حقیقت بایستند که چگونه 
است که یک »سپهبد« خود را »سرباز« می بیند. باید یک طوفانی از جهاد 
اکبر و نبرد درونی در قلب و ذهن او بپا شود تا پس از فرونشستن گردوخاک 

و رفتن بوی باروت این نبرد درونی خودرا یک »سرباز« ببیند.
فعل او در جبهه ها و پشت جبهه ها و در میان خانواده های شهید به ویژه 
خانواده های شهدای حرم فریاد می زد »حاضرم از نفس بیفتم اما ملتم و امتم 

از نفس نیفتد.«
حاج قاس��م نماد نسلی اس��ت که به فریاد انبیای الهی برای ساخت یک 
جامعه ایمانی و الهی لبیک گفته و از جان خود برای ساخت چنین جامعه ای 
مایه گذاش��تند این نس��ل صدق، صفا، وفاداری ، جانفش��انی، نوع دوستی و 
فداکاری را در جامعه ما نمایندگی می کند. چهره شاخص و نماد اصلی این 
نسل، حاج قاسم سلیمانی است. چشمان اشک بار او بیانگر چنین حقیقتی 

بود. زبان اشک زبان صدق است هیچ ناراستی در این زبان راه ندارد.
مردم دو سال پیش در روزهای تشییع جنازه او و یارانش و نیز این روزها 

برای تعظیم و تکریم او آمده بودند تا بگویند :
ای فصل با باران ما بریز بر یاران ما

چون اشک غمخواران ما در هجر دلداران ما
ای چشم ابر، این اشک ها می  ریز چو مُشک ها

زیراکه داری رشک ها بر ماه رخساران ما
داغ حاج قاسم در دل های امت اسلام هیچ گاه سرد نمی شود. حب او را خدا 
در دل مردم و دل های مؤمنین انداخته و از یادها هیچ گاه فراموش نمی شود. 

یک شهروند عراقی در وصف مقامات حاج قاسم چه خوب گفته است:
نمی دانم در کدامیک از این روزها تو را یاد کنم

روز مسلم چون تو فرستاده و مهمان ما بودی
یا روز حبیب، چون تو بهترین دوست ما بودی

یا روز قاسم چون اسمت قاسم بود
یا روز علی اکبر چون بدنت قطعه قطعه شد

یا روز عباس چون توحامل پرچم بودی و دو دستت قطع شد.
روز تش��ییع شهیدقاس��م س��لیمانی یک نوحه همه گیر ش��د و به طور 

خودجوش مردم آن را فریاد می زدند :
ای اهل حرم ، میر و علمدار نیامد، علمدار نیامد ....

مردم خون حاج قاسم را به خون شهدای کربلا گره زدند.
م��ردم ایران و جه��ان او را ادامه واقعه کربلا و نهضت عاش��ورا و علمدار 
مقاومت و علمدار صلح واقعی در عصر ما می دانند. حُب حسین )ع( و خاندان 
پیامبر در جان مسلمانان و آزادگان جهان است.حُب به شهید قاسم سلیمانی 
نیز رش��حه  ای از رشحات محبوبیت امام حس��ین )ع( و شهدای کربلاست.

چرایی محبوبیت مردمی شهید حاج قاسم سلیمانی را باید در چیستی مرام 
و مکتب او جست وجو کرد.حاج قاسم همه آنچه را باید در باب مرام خود در 
وصیت نامه سیاسی – الهی خود آورده است. خط به خط آن فلسفه، منطق 

و حکمت ایمانی او را دقیق بیان کرده است.
شهید سلیمانی بنده خوب خدا بود. بندگی خدا سرچشمه همه فیوضات الهی 
است .شهیدسلیمانی به اهل بیت پیامبر اکرم )ص( به ویژه حضرت زهرا)س( 
توسل همیشگی داشت.برون رفت از هر بحرانی را مدیون این توسل می دانست. 

سرّمحبوبیت حاج قاسم
محمدکاظم انبارلویی

عضو شورای مرکزی
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محمدرضا پورابراهیمی با اشاره به اینکه 60 درصد بانک ها و شرکت های دولتی زیان ده هستند:

2/5 برابر بودجه عمومی کشور متعلق به بانک ها و شرکت های دولتی است
رئیس کمیس��یون اقتص��ادی مجلس ضمن 
موافقت با کلیات لایحه بودجه 1۴۰1 نس��بت 
به اختصاص اعتبارات هنگفت برای شرکت های 
دولت��ی و بانک ها انتقاد و عنوان ک��رد: دو برابر 
بودج��ه عموم��ی کش��ور متعلق ب��ه بانک ها و 
ش��رکت های دولتی اس��ت ک��ه ۶۰ درصد این 

بانک ها و شرکت ها زیان ده هستند. 
محمدرضا پور ابراهیمی داورانی عضو شورای 
مرکزی حزب موتلفه اس��لامی در جلسه علنی 
مجلس ش��ورای اس��لامی در موافقت با کلیات 
لایحه بودجه 1۴۰1 عنوان کرد: دولت سیزدهم 
در ش��رایطی سکان اجرایی کش��ور را به دست 
گرفت ک��ه از مرداد ماه تاکنون نمی توانس��تند 
اه��داف خود را برای حوزه های مختلف از جمله 
حوزه اقتصادی پیاده کنند لذا انتظار داش��تیم 
لایح��ه تحولی دولت مبتنی بر اصلاح س��اختار 
اقتصادی کشور ارائه شود که این لایحه تحولی 
در قالب لایحه بودجه به مجلس ارسال شد البته 
همه این موارد قید شده در لایحه بودجه بخشی 
از مواردی اس��ت که باید در حوزه اصلاح اقتصاد 

کشور اعمال شود.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای 
اس��لامی ادامه داد: با توجه به ش��رایط کش��ور، 
وضعیت کنونی و فش��ارهای سیاس��ی خارج از 
کشور باید به دولت اجازه دهیم تا اصلاح ساختار 

در نهایت استفاده از زمانی که دولت دارد، محقق 
شود.

وی با اش��اره به صحبت های خ��ود با رئیس 
جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه تصریح 
کرد: آنچه دولت زحمت کشیده است و در لایحه 
آورده بخشی از انجام کار بوده و دغدغه هایی که 
نمایندگان ام��روز مطرح می کنند کاملا به حق 
اس��ت. ما امروز به کلیات رأی می دهیم اما رأی 

ما با شروطی خواهد بود.
پورابراهیمی با برشمردن ش��رایط رأی برای 
حمایت از کلیات لایحه بودجه گفت: شرط اول 
برنامه مولدسازی جامع دارایی های دولت است، 
آنچه در لایحه آمده س��رفصل حوزه تصمیمات 

نیست.
این نماینده م��ردم در مجلس یازدهم افزود: 
نکته دوم در رابطه با حوزه بهره وری است، رقمی 
که باید از ۳.۵ درصد از ۸ درصد رشد اقتصادی 

را پوشش دهد که این موضوع در لایحه تعیین 
تکلیف نشده است.

وی موض��وع اص��لاح ش��رکت های دولتی و 
بانک ه��ا را یکی دیگر از ای��رادات لایحه بودجه 
برش��مرد و اضافه کرد: تغییرات��ی در این حوزه 
دیده نمی شود در حالی که 2 تا 2.۵ برابر بودجه 
عمومی کش��ور متعلق به بانک ها و شرکت های 
دولتی است که ۶۰ درصد این بانک ها و شرکت ها 

زیان ده هستند.
رئیس کمیس��یون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی تأکید کرد: موضوع دیگر سقف استقراض 
دولت در لایحه بودجه است که این موضوع نیز 
باید در کمیسیون تلفیق اصلاح شود. همچنین 
موضوع تعیین تکلی��ف دارایی های دولت یکی 
دیگر از موضوعاتی اس��ت که باید روی آن بحث 
ش��ود، در حال حاض��ر 1۳۰۰ همت طرح های 
نیمه تمام و متوقف شده ای است که باید تعیین 

تکلیف شود.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای 
اسلامی اضافه کرد: برآورد ما این است که حداقل 
دو هزار و ۶۰۰ میلیارد تومان برای تعیین تکلیف 
این مهم نیاز است. اگر این موارد در کمیسیون 
تلفی��ق اصلاح ش��ود لایحه می توان��د به بهبود 
شرایط اقتصادی کشور کمک کند تا خروجی آن 

به نفع کشور باشد.

سید علی یزدی خواه :

برخی درباره بودجه بخش فرهنگی کشور فقط سیاسی کاری می کنند
عضو کمیسیون فرهنگی مجلس با اشاره به سهم ناچیز فرهنگ از بودجه 
1۴۰1، گفت: دولت، بودجه نهادهای فرهنگی را ذیل چند مجموعه تجمیع 

کرده، در حالی که آن ها باید ردیف اعتباری مستقل داشته باشند.
سید علی یزدی خواه عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی در گفتگو 
با خبرنگار مهر، با انتقاد از بودجه در نظر گرفته برای بخش فرهنگی کشور 
در لایحه بودجه سال 1۴۰1، گفت: بودجه بخش فرهنگی کشور در لایحه 
بودجه سال ۹۹ حدود نیم درصد از کل بودجه عمومی کشور بود که با تلاش 
اعضای کمیسیون فرهنگی و تلفیق مجلس، سهم بخش فرهنگ در بودجه 
سال 1۴۰۰ به حدود دو درصد از بودجه عمومی کشور ارتقاء یافت. متاسفانه 
سهم فرهنگ از بودجه سال 1۴۰1 نسبت به سال گذشته کاهش یافته است 

و باید افزایش یابد.
وی با بیان اینکه معمولاً بخش فرهنگی کشور در بودجه ریزی مظلوم واقع 
می ش��ود، افزود: معمولاً دولت ها در تدوین بودجه به بخش های اقتصادی، 
درمانی و حمل و نقل اولویت می دهند و آن طور که باید و شاید به بودجه 
بخش فرهنگی توجه نمی کنن��د، در حالی که اگر به بخش فرهنگ توجه 

شود، بسیاری از مشکلات اساسی کشور مرتفع می شود.
عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی با انتقاد از تجمیع بودجه 
نهادهای فرهنگی در چند مجموعه، متذکر ش��د: در بودجه سال های قبل، 
نهادهای فرهنگی خودشان به صورت مستقل ردیف اعتباری داشتند اما در 
لایحه بودجه ارائه ش��ده از سوی دولت برای س��ال آینده، بودجه نهادهای 

فرهنگی ذیل چند مجموعه تجمیع شده که از نظر ما پسندیده نیست.
یزدی خواه ادامه داد: تجمیع بودجه نهادهای فرهنگی ذیل چند مجموعه، 
اختصاص بودجه به نهادهای فرهنگی را بسیار سخت می کند و باعث می شود 
که آنان دچار تعارضات درون دستگاهی شوند. نظر ما تفکیک بودجه نهادها 
و دستگاه های فرهنگی از یکدیگر است و حتماً این موضوع مهم را در جریان 

بررسی لایحه بودجه در صحن مجلس دنبال خواهیم کرد.
وی ب��ا بی��ان اینکه همچنین ت��لاش می کنیم بودج��ه بخش فرهنگی 
کش��ور را افزایش دهیم، اظهار داشت: یکی از راه های افزایش بودجه بخش 

فرهنگی کش��ور آن است 
ک��ه نماین��دگان در قالب 
پیش��نهادات خ��ود منابع 
جدی��د مالی ب��رای دولت 
تعریف کنن��د. برای مثال، 
برخی از مش��مولان غایب 
خدمت سربازی در خارج 

از کشور هستند که این نگرانی را دارند که اگر به ایران بیایند، به آنان اجازه 
داده نشود به خارج از کشور بازگردند.

نماینده مردم تهران در مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: ما می توانیم در 
بودجه پیش بینی کنیم که این افراد برای دریافت کارت پایان خدمت باید 
چه هزینه ای را پرداخت کنند. با این کار هم مشکل مشمولان غایب خدمت 
س��ربازی در خارج از کشور حل می ش��ود و هم درآمدی برای دولت ایجاد 
می شود و می تواند آن را برای تقویت بودجه بخش فرهنگی کشور اختصاص 

دهد.
یزدی خواه با انتقاد از فضاسازی منفی برخی افراد و جریان های سیاسی 
نسبت به بودجه نهادها و دستگاه های فرهنگی، افزود: برخی از افراد درباره 
بودجه بخش فرهنگی کش��ور فقط سیاسی کاری می کنند. بودجه نهادها و 

دستگاه های فرهنگی، عدد قابل توجهی نیست و حتماً باید تقویت شود.
وی با بیان اینکه بودجه فرهنگ در مقابل بودجه کل کش��ور عدد قابل 
توجهی نیس��ت اما منتقدان به بودجه بخش فرهنگی کس��انی هستند که 
اعتقادی به فرهنگ بومی و ارزشی کشور ندارند، گفت: علت هجمه غربی ها و 
معاندان نظام به بودجه نهادها و دستگاه های فرهنگی کشورمان آن است که 
آنان قائل به فرهنگ مستقلی برای ایران نیستند و تمایل دارند مردم ایران 

مانند غربی ها زندگی کنند.
عضو کمیس��یون فرهنگی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: ما باید در 
مقابل این تفکرات بایستیم و در راستای تقویت وضعیت فرهنگی کشور گام 

برداریم و این مسئله مستلزم تقویت بودجه فرهنگی کشور است.
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سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1401 :

بودجه سال ۱۴۰۱ بر مبنای تحریم ها تدوین شده است
س��خنگوی کمیس��یون تلفیق لایحه بودجه 
1۴۰1 گفت:لایحه بودجه سال 1۴۰1 نسبت به 
بودجه های تدوین ش��ده در گذشته مورد قبول 

تر است.
 رحی��م زارع در گفتگو ب��ا خبرنگار پارلمانی 
پای��گاه خبری نما ، با اش��اره ب��ه ضعف و  قوت 
بودجه سال 1۴۰1 نسبت به بودجه های گذشته 
اظهار داشت: این بودجه آن بیش برآورد هایی که 
قبل تر مثلاً در فروش نفت در بودجه های قبل داشتیم را ندارد و بیشتر بر 

مبنای تحریم هایی است که وجود دارد تنظیم شده است.
وی تاکی��د کرد: دول��ت در موضوعاتی اعم از اش��تغال، بهره وری، مهار 
افزای��ش پایه پولی، نرخ تورم برنامه های خوب��ی در بودجه 1۴۰1 دارد که 

انشاءالله ما بتوانیم آن برنامه ها را در بودجه مورد پیگیری قرار دهیم.
این نماینده مجلس اظهار داشت : همچنین دولت در بودجه سال 1۴۰1 
موضوع حذف ارز ۴2۰۰ تومانی را مطرح کرده است که باید راهکاری برای 

جبران این ارز مدنظر قرار گیرد.

سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1۴۰1 وی تاکید کرد: همچنین 
م��واردی اعم از موضوع هدفمن��دی یارانه ها در بودجه 1۴۰1 نیاز به دقت 
زیادی دارد. البته ما باید در این بودجه درباره وضعیت یارانه ها و اصلاح ارز 

۴2۰۰ تومانی تعیین تکلیف نهایی کنیم.
زارع بیان داش��ت: همچنین تلاش داریم در این بودجه پیش بینی های 

مدنظر قرار گرفته را واقعی تر کنیم.
وی تاکید کرد :در نهایت و در مجموع لایحه بودجه سال 1۴۰1 نسبت 

به بودجه های تدوین شده در گذشته مورد قبول تر است.
سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 1۴۰1 در پاسخ به سوال 
دیگری مبنی بر اینکه آیا عدد فروش نفت در بودجه س��ال 1۴۰1 محقق 
خواهد شد و یا خیر گفت: عددی که دولت در رابطه با فروش نفت در لایحه 
1۴۰1 پیش بینی کرده نسبت به لایحه 1۴۰۰ واقعی تر است، البته انشاءلله 

بتوانیم بیش از این نفت در سال آینده به فروش برسانیم.
وی تاکید کرد: با این حال قیمت فروش نفت ۶۰ دلار در بودجه محاسبه 

شده و در حال حاضر نفت ۶۷ دلار به فروش می رسد.

عضو ناظر مجلس در شورای عالی بورس:

پیشنهادات بودجه ای دولت،  کمترین آسیب را به بازار سرمایه می رساند
عضو ناظ��ر مجلس در ش��ورای عالی بورس 
گفت:دولت متوجه این هس��ت ک��ه باید توجه 
ویژه ای به بازار س��رمایه داش��ته باشد، از این رو 
پیش��نهاداتی را به طور خاص در لایحه 1۴۰1 

مطرح کرده  که می تواند موثر باشد.
 محسن علیزاده در گفتگو با خبرنگار پارلمانی 
پایگاه خبری نما با اشاره به میزان توجه دولت به 
بورس در بودجه سال 1۴۰1 گفت: پیشنهاداتی 
ک��ه دول��ت س��یزدهم در لایح��ه 1۴۰1 برای 
حمایت از بازار سرمایه مطرح کرده، قابل قیاس 
با پیشنهاداتی که در بودجه سال 1۴۰۰ مطرح 

شد، نیست.
وی تاکید کرد: دولت متوجه این هس��ت که 
باید توجه ویژه ای به بازار س��رمایه داشته باشد، 

از این رو پیشنهاداتی را به طور خاص در لایحه 
1۴۰1 مطرح کرده که می تواند موثر باشد.

این نماینده مجلس گفت: ضمن اینکه سایر 
پیشنهاداتی که برای س��ایر بخش ها در لایحه 
1۴۰1 مطرح شده به شکلی است که کمترین 

آسیب را به بازار سرمایه می رساند.
عضو ناظ��ر مجلس در ش��ورای عالی بورس 
گفت:  در حال حاضر ش��اهد رویکردهای خوبی 
از س��وی دولت و ارکان بازار سرمایه،در فرآیند 
بورس هس��تیم که اگر این رویکردها عملیاتی 
شود حتماً می توان امیدوار شد که بازار سرمایه 

در سال آینده بازاری خوب و پر رونقی شود.
عضو کمیس��یون اقتصادی مجلس ش��ورای 
اسلامی تاکید کرد: مطمئناً دولت نشان می دهد 

که تمرکزش را گذاش��ته 
ب��رای تزری��ق اعتماد در 
ب��ازار س��رمایه و مجلس 
هم تمام ت��لاش خود را 
می کند که در این زمینه 
دولت را همراهی کند تا 
بتواند م��وادی را که برای 

حمایت از بازار س��رمایه در بودجه سال 1۴۰1 
مطرح شده است را انشاءلله به تصویب برساند.

وی تاکید ک��رد: اگر موضوعاتی که دولت در 
رابط��ه با تقویت بازار س��رمایه در بودجه س��ال 
1۴۰1 مدنظر قرار داده در مجلس تصویب شود 
حتما می تواند یک ابزار قانونی و کمک رسان در 

بازار سرمایه قلمداد شود.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی مطرح کرد:

پیشنهاد بهره مندی مواد خام محصولات پتروشیمی از معافیت مالیاتی در بودجه ۱۴۰۱
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی گفت: پیشنهاد بهره مندی 
مواد خ��ام محص��ولات پتروش��یمی از 
معافیت مالیاتی در بودجه 1۴۰1 مطرح 

خواهد شد.
س��ید ج��واد حس��ینی کیا در گفتگو 
ب��ا خبرن��گار پارلمان��ی »نما« با اش��اره 
ب��ه حمایت ه��ای بودج��ه ای از صنعت 
پتروشیمی در لایحه بودجه سال 1۴۰1 
اظهار داش��ت: یکی از مش��کلات در این 
بخ��ش مربوط به تعیین تکلیف م��واد خام و نیمه خ��ام در تولید صنایع 

پتروشیمی است.
وی تاکید کرد: برخی از مواد نیمه خام صنایع پتروش��یمی به واقع اصلا 
ظرفیت تکمیل شدن را در کشور ندارد و یا اینکه ما مجهز به تکنولوژی آن 

نیستیم.
نائب رئیس کمیس��یون صنایع و معادن مجلس ش��ورای اسلامی بیان 
داشت: بنابراین و طبق این شرایط، مواد نیمه خام در امور مربوط به صادرات 
مشمول معافیت مالیاتی نمی ش��وند وچون مشمول معافیت های مالیاتی 

نمی شوند مشکلات زیادی را در صنعت پتروشیمی ایجاد کرده اند.
این نماینده مجلس تاکید کرد: ما انشاءلله در بودجه سال 1۴۰1 به دنبال 
این هس��تیم که موادی که اصطلاحاً به آن نیمه خام گفته می ش��ود را در 
صورتی که ظرفیت تکمیل شدن در کشور را نداشته باشند و یا این که کشور 

به آن نیازی نداشته باشد را از معافیت مالیاتی بهره مند کنیم.
این نماینده مجلس تصریح کرد: این مسئله یکی از اصلی ترین موضوعات 
مربوط به صنایع پتروش��یمی که دغدغه های فراوانی را در این بخش ایجاد 
کرده است و ما می کوشیم در بودجه سال 1۴۰1 این موضوع را اصلاح کنیم.

نائب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس با اشاره به تامین خوراک 
پتروشیمی ها اظهار داشت: خوراک این صنایع هم باید متناسب با آن قیمتی 
باش��د که به آن ها تحمیل می کنیم؛ یعنی همان طور که قیمت خوراک را 
دس��توری تعیین می کنیم از س��وی دیگر هم باید به آن ها اجازه دهیم که 
متناسب با تعیین قیمت دستوری، محصولشان را مشمول افزایش قیمت 

کنند.
حسینی کیا در ادامه با اشاره به تکمیل زیرساخت های صنایع پتروشیمی 
در کشور اظهار داشت: زیرساخت های این بخش هم باید به سرعت تکمیل 
شود، در این موضوع ما به یک حکم تکلیفی نیاز داریم که در آن بخش، از 

درآمد پتروشیمی ها برای تکمیل زیرساخت های آن  هزینه شود.
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همسر آیت الله شهید مطهری:

مثل شهید  مطهری ندیدم
برای صحبت پرهیز دارد اما مگر می شود نامی 
از مطهری برده شود و او حتی کوتاه وارد صحبت 
نشود بانو عالیه روحانی؛ همسر آیت الله مطهری 
در خص��وص همراهی اش  در جریان س��فرها و 
فعالیت های سیاسی با ش��هید می گوید: من به 
سیاس��ت وارد و تجس��س گر بودم. هنگامی که 
جلس��ات ش��ورای انقلاب به ط��ور مخفیانه در 
همین اتاق برگزار می ش��د، من متوجه بودم که 
ای��ن افراد برای انقلاب کار می کنند. هنگامی که 
علامه طباطبایی ب��رای مداوای بیماری خود به 
لندن رفتند من هم همراه شهید به لندن رفتم. 
شهید مطهری اصرار می کرد با ایشان به پاریس 
هم بروم ولی من به خاطر بچه ها به پاریس نرفتم. 

او حتی برای من بلیط هم گرفته بود.
 مثل مطهری ندیدم

خانم روحانی درباره خصوصیات اخلاقی شهید 
مطهری می گوید: شهید مطهری از یازده سالگی 
تا ۵۷ سالگی که به ش��هادت رسید، دائماً وضو 
داش��ت، مادرش گفته بود که شهید مطهری از 
یازده سالگی حتی در سرما و برف وضو می گرفت. 
شهید مطهری به مادرش گفته بود که همیشه 
دوست دارم با وضو باش��م زیراکسی که با وضو 

باش��د قلبش نورانی می ش��ود و در حال عبادت 
خدا قرار می گی��رد. به یاد ندارم یک حبه قند و 
یک لیوان آب بدون وضو خورده باشد. یک کلام 
حرف بی ربط از ایشان نشنیدم. غیبت نمی کرد. 
به من می گفت هر ط��ور دلت می خواهد لباس 
بپوش و من هم چادر را انتخاب کردم. هیچ وقت 
مثل مطهری ندیدم. هیچ وقت در خانه به ما امر 
نمی کرد. بچه ها را بسیار خوب تربیت کرد. بعد از 
شهادتش برای تربیت بچه ها زحمتی نکشیدم. 
خدا را ش��کر می کنم که مطهری برای من زنده 

اس��ت. او برای من پدر و معلم بود و مرا آموزش 
داد. ش��هید در اوایل دوران زندگی مشترکمان 
به من گفت که اگر توفیق نوش��تن پیدا کردم یا 
خداوند به من فرزندانی عطا کرد، این دعا را بگو 
که اثرات یا ثمرات من طوری نباش��د که از خدا 
بخواهم که به دنیا بیایم و بچه هایم را تربیت کنم 

یا کتاب هایم را تصحیح کنم.
همسر معلم ش��هید انقلاب اسلامی در پایان 
همسران ش��هدا را به صبر، گذش��ت و یاد خدا 

توصیه کرد.

جوهره مکتب سلیمانی؛

اگر صداقت باشد مردم هنوز پای کار هستند
رهبر معظم انقلاب اسلامی هفته گذشته 
در دیدار خانواده س��ردار ش��هید حاج قاسم 
س��لیمانی، »صدق« و »اخلاص« را خلاصه و 
نماد و نمایه مکتب سلیمانی خواندند و افزودند: "صدق و اخلاص، جوهره و 
شکل دهنده مکتب سلیمانی است که هم زندگی و هم شهادت او را پر برکت 
ساخت و کیفیت شهادت او نیز، به فضل الهی حجت را بر همه بندگان خدا 

و دشمنان اسلام تمام کرد."
در خص��وص صدق مطابق روایات در یک تقس��یم بن��دی دو نوع صدق 
متصور است: صدقُ الحدیث و و صدقُ النّاس. آنچه بیشتر گفته و شنیده شده 
درباره صدق الحدیث اس��ت حال آنکه صدق الناس دارای اهمیت مضاعفی 
است و اتفاقا مقام معظم رهبری بیشتر به همین وجه صداقت سردار اشاره 
دارند  زیرا در تبیین صداقت ایشان به پایبندی و وفاداری کاملاً صادقانه به 
عهدی که با پروردگار بسته بود و تعامل از سر صدق با امام و آرمانهای اسلام 

و انقلاب اشاره کردند.
این مفهوم در روایتی از امام صادق علیه السلام آمده که فرمودند بعضی از 
مکارم اخلاق و خصلتها بسته  به بعضی دیگر است. یعنی با هم ارتباط علّی و 
معلولی دارند و این خصلتها را خدا به هرکس بخواهد مطابق شایستگی هایش 
عطا می کند. س��پس امام به چند مورد اش��اره می نمایند که اولی و دومی 
صدق الحدیث و صدق الناس هستند. صدق الحدیت همان راستگویی است. 
یعنی شما حرفی را که می زنید، مطابق با واقع باشد. اگر دانستید مطابق با 
واقع است و گفتید، این راست است؛ اگر نه، نمی دانید مطابق واقع است یا 
نیس��ت امّا می گویید، این صدق نیست. دقیقا کاری که اغلب ما در فضای 
مجازی انجام می دهیم و مطالبی را که نمی دانیم درست است یا خیر برای 
دیگران می فرستیم! تمام دروغ ها، شایعات، تهمت ها و اختلافات ریشه اش 
همین جاست و امروز متاسفانه فضای مجازی به دشمن شماره یک صداقت 

انسانها مبدل شده است.
اما صدق الناس چیست؟ یعنی با مردم هم صادق باشید؛ با تقلّب و خدعه 
و فریب و دورویی برخورد نکنید. پس صدقُ النّاس به معنای صدق در عمل 

با مردم است.

نکته قابل توجه این اس��ت که صدق الناس بیش��تر مربوط به مسئولین 
است تا مردم. بله مردم باید در تعاملات خود با یکدیگر صداقت داشته باشند 
)صدق الحدیث( ام��ا آن صداقتی که رهبر معظم انقلاب در خصوص وجه 
بارز شخصیت حاج قاسم اشاره می کنند منظور صداقت با مردم و عمل به 
وعده ها و ماندن پای آرمان های اسلام و انقلاب است. سردار مصداق عینی 
صدق الناس در دوران معاصر بود و نتیجه آن را در برخورد مردم با او و میزان 
محبت او در قلوب آحاد جامعه می توان دریافت. او نشان داد اگر مسئولین 
در همین زمان هم با مردم صادقانه و بدون تکلف و دورویی برخورد کنند و 
سخن بگویند و عمل کنند مردم نیز با تمام توان پای کار می ایستند و در 

صحنه حضور دارند.
نکته بعدی در خصوص رابطه صداقت و اخلاص اس��ت. یکی از تعاریف 
صداق��ت "یکی کردن غ��رض، هدف و نیت انجام فعل" اس��ت. این وجه از 
صداق��ت در حقیقت همان اخلاص و صدق در نیت بش��مار می رود. یعنی 
غرض ف��رد از انجام عمل رضای خدا باش��د. نکته جالب توجه این اس��ت 
که س��ردار در عمل تلفیق صداقت در عمل و نیت داش��ت لذا رهبر انقلاب 
»اخلاص و کار برای خدا« را ویژگی شاخص شهید سلیمانی و مایه برکت 
بی بدیل در کار او دانس��تند و افزودند: "او از دیده ش��دن فرار می کرد و اهل 
تظاهر و لاف زنی نبود و آن تشییع دهها میلیونی و رواج نام و یاد او در جهان، 

اولین پاداش و جزای الهی به اخلاص او در دنیا بود."

حجت الاسلام علی تبریزی

کارشناس مسائل دینی 
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مادر شهید رضا اسماعیلی:

من خواب شهادتش را یک هفته قبل دیدم
شهید رضا اسماعیلی؛ شهید مدافع حرم حضرت زینب)س( که در گردان 
فاطمیون در جبهه نبرد حق علیه باطل جان خود را نثار کرده و پیکر بی سر 

او به آغوش مادر بازگشته است.
به مناسب شهادت حضرت ام البنین و روز گرامیداشت مادران و همسران 
شهدا، چنددقیقه ای مهمان صحبت های مادر شهید مدافع حرم می شویم. 
او درباره فرزندش می گوید: رضا متولد سال 1۳۷۳ بود. من یک دختر دارم 
و رضا که تک پس��رم بود. اگر بخواهم بگویم رضا چه خصوصیاتی داش��ت، 
می گویم خیلی شجاع بود. اگر شجاع نبود که به جنگ تکفیری ها نمی رفت. 

ورزشکار و قهرمان بود. یک قهرمانی و یک نایب قهرمانی داشت.
او درباره نحوه شهادت فرزندش این طور روایت می کند: من یک هفته قبل 
از شهادت ایشان خواب دیدم. فرماندهشان وقتی می خواست خبر شهادت 
رضا بدهد؛ دل گفتن نداشت، چون رضا تک پسرم بود. برای مسئولین خیلی 
س��خت بود که خبر شهادت رضا را به ما بدهند. در نهایت خبر شهادت را  
ما از طریق دوس��تانش که به خواهرم گفته بودند تا مرا آماده شنیدن خبر 
شهادت رضا کند؛ مطلع ش��دیم. من به خواهرم گفتم می دانم رضا شهید 

شده؛ من خواب شهادتش را دیدم.
مادر این ش��هید مدافع حرم درحالی که بغض نهفته ای در صدایش دارد 
از دیدار با شهید این گونه عنوان می کند: پیکر رضا را بی سر برای ما آوردند. 

پیکر رضا س��ر ندارد. ما س��ر رضا را هدیه به پیشگاه مظلوم حضرت زینب 
سلام الله علیها و حضرت رقیه سلام الله علیها کردیم.

وی ادامه می دهد: وقتی دل تنگ می شوم می روم حرم امام رضا. می گویم 
ی��ا امام رض��ا به ما صبر بده. با اهل بیت صحبت می کن��م، می گویم یا امام 
حسین، یا حضرت زینب یا حضرت رقیه به ما صبر بده. ما رضا را فرستادیم 

تا برای حرم بی بی حضرت زینب اتفاقی نیافتد.
مادر شهید اسماعیلی در پایان با بیان اینکه اگر فرزند دیگری داشت در 
راه دفاع از حرم او را رهسپار می کرد گفت:من خواهر شهید هم هستم. این 

راهی هست که ما قبل از این هم رفته ایم.

مادر جوان ترین شهید مدافع حرم:

 افتخار می کنم روز قیامت، مصطفی علمدار من باشد

روزی ک��ه داعش یکه تازی خود را در منطقه 
غرب آس��یا آغاز کرد؛ خاطرات هشت سال دفاع 
مقدس ب��ا حضور جوان هایی که ب��رای دفاع از 
حرم عازم س��وریه و عراق بودند تداعی شد؛ این 
بار مرزه��ای جغرافیایی فراتر از س��رزمین های 
م��ادری بود و حرم خط قرم��ز مدافعانی ایرانی 
شد؛ همان زمان بود که جوان ترین مدافع حرم؛ 
سید مصطفی موسوی عازم جبهه جهاد شد و در 
بیست سالگی در حلب سوریه به شهادت رسید؛ 
زینت س��ادات موسوی مادر شهید جوان مدافع 
حرم در خصوص چگونگی پیوس��تن او به خط 
مقاومت گفت: مصطفی بع��د از گرفتن دیپلم، 
در مس��جد محله فعالیت داشت و به مجموعه 
هوابرد برای آموزش و تمرین می رفت. س��رآغاز 
زمزمه های س��وریه رفتن هم از جمع بچه های 
همان جا شروع شد. هیچ گاه از کارهایی که انجام 

می داد حرفی نمی زد. من خیلی حرف هایش را 
در مورد س��وریه رفتن، جدی نمی گرفتم و فکر 
هم نمی کردم که برود. من به شدت به مصطفی 

وابسته بودم و او این را می دانست. 
مادر ش��هید مدافع حرم در ادامه خاطرنشان 
ک��رد: او ب��ه دوره های وی��ژه آم��وزش نظامی 
علاقه مند شده بود و در جمع بچه های همان جا 
درباره رفتن به س��وریه حرف می زد. می دانستم 
که دوست دارد برود، ولی از ته قلب راضی نبودم. 
بعضی از دوره های خلبانی را هم گذرانده بود ولی 
به دلیل این که زانوهایش کمی مش��کل داشت 
از ادام��ه دادن آن بازماند که خودش معتقد بود 
قسمت نبوده است. فکر می کردم بعدازاین جریان، 
از فکر سوریه رفتن بیرون آمده است اما درنهایت 
علاقه  اش برای رفتن را خیلی جدی مطرح کرد و 
گفت: »مامان هر کاری کنی من می خواهم بروم 

و بعدازآن به عراق، یمن و درنهایت می خواهم به 
کرانه باختری بروم.« هدفش نابود کردن اسرائیل 

بود که به آن غده سرطانی می گفت.
وی ادامه داد: من خیل��ی ناراحت بودم که 
مصطف��ی تصمیم گرفته به س��وریه برود. یک 
روز که نشس��ته ب��ود گفت مام��ان وقتی من 
رفتم تمام خبره��ای تلویزیون را گوش کن و 
خبرهای سوریه را دنبال کن و اگر حضرت آقا 
سخنرانی داش��تند تمام آن ها را برایم با تاریخ 
یادداشت کن. ولی من اصلًا نتوانستم این کار 
را انجام دهم، چون در نبودش، سردرد داشتم. 
تنه��ا کاری ک��ه در مدت نبودن��ش کردم این 
ب��ود که باخ��دا درد و دل می ک��ردم و برای او 
نامه می نوش��تم که البته بعد از شهادت پسرم، 
همه را پاره کردم چون با دیدن آن ها، ناراحت 

می شدم.
مادر جوان ترین شهید مدافع حرم در خصوص 
شنیدن خبر شهادت فرزندش گفت: زمانی که 
خبر شهادت او را دادند پرسیدم مصطفی چطور 
شهید شده؟ گفتند عین علی اصغر امام حسین 
)ع( همیش��ه به من می گفت مادر از مادر وهب 
یاد بگیر. این ها داس��تان نیس��ت درس زندگی 
برای من و تو اس��ت. از شهادتش به بعد خداوند 
صبر عجیبی به من داده است؛حتی وقتی معراج 

الشهدا رفتیم، بازهم صبور بودم. 
موسوی در پایان تأکید کرد: وقتی روز تشییع 
اعلام کردند مصطفی، جوان ترین شهید مدافع 
حرم اس��ت، خیلی خوش��حال ش��دم و خدا را 
شکر کردم که باعث س��ربلندی و افتخارم شد. 
به حضرت زینب)س( گفتم روز قیامت حضرت 
ابوالفض��ل)ع(، علمدارت اس��ت، اگر قبول کنی 
افتخار می کنم روز قیامت، مصطفی علمدار من 

باشد.
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خیانت مهاجر فرستی
در بعضی از دانش��گاه ها عناصری هستند که 
جوان نخبه را به ترک کشور تشویق میکنند؛ من 
صریح می گویم که این خیانت است؛ این دشمنی 
با کشور است؛ دوستی با آن جوان هم نیست. مقام 

معظم رهبری1۴۰۰/۸/2۶
انواع مهاجرت

۱. مهاجرت تحصیلی :
یکی از دلایل اکثریت مردم برای مس��افرت و 
مهاجرت به دلیل تحصیل در ش��رایط و موقعیت 
بهتر می باشد . تحصیل در رشته و موقعیتی که در کشور خود از داشتن آنها 
محروم بوده و یا به آن اهمیتی داده نمی شده است ، دلیلی قابل توجه برای 
مهاجرت است . همچنین افراد برای کسب تحصیلات عالیه و  رساندن خود 

به سطح بالای علمی دست به مهاجرت می زنند
 ۲. مهاجرت سیاسی :

دلایل سیاس��ی از جمله دلایل تصمیم مهاجرت برخی افراد می باشد . 
ش��خصیت های سیاس��ی به دلایل مختلفی چون دست یابی و رسیدن به 
اهداف سیاس��ی خود دست به مهاجرت می زنند ؛ و متقابلا برخی از افراد 
نیز به دلیل دور ماندن از شرایط سیاسی بد منطقه و جنگ های نظامی به 

مهاجرت روی می آورند .
۳. مهاجرت به منظور رسیدن به شرایط بهتر :

این دلیل بس��یاری از مهاجران برای سفر دائمی به کشوری دیگر است . 
مهاجران به دلیل دست یابی به رفاه و یک زندگی استاندارد و دور ماندن از 
فقر و استبداد و شرایط دشوار به انتخاب انواع مهاجرت روی می آورند . این 
افراد در کش��ور جدید به دنبال کسب دست آورد های بهتر و ایجاد زندگی 

مرفه می باشند .
علل اصلی مهاجرت جوانان ایرانی چیست؟

بس��یاری از افراد به دلیل نداشتن شغلی مناسب و بی اهمیتی مسئولان 
در جایگاه های مختلف ش��غلی نسبت به توانایی و استعداد آن ها در نهایت 

تصمیم به مهاجرت و اقامت در دیگر کشورها می گیرند.
علاوه بر مش��کلات و گرفتاریهای اقتصادی و مالی، گاهی افراد به دلیل 
اختلاف نظر سیاسی با دولتمردان و عدم مدیریت آن ها با این مسئله تصمیم 
به مهاجرت و پناهندگی به س��ایر کش��ورها می گیرند و در برخی از موارد 

تصمیم های این چنینی به قیمت جان فرد مهاجر تمام می شود.
مشکلات فوق از جمله مهمترین معضلاتی هستند که اغلب جوانان ایرانی 
را به مهاجرت سوق می دهد و با سری پر از رؤیا غافل از شرایط نامناسب و 
غیر قابل باوری که در کمپ اس��کان مهاجران و پناهندگان حاکم است در 

آسمان خاکستری و نامعلوم مهاجرت به پرواز در می آورد.
بس��یاری از جوانان خوش فکر و با اس��تعداد در حالی از ایران مهاجرت 
می کنند و نامشان در مراکز علمی معتبر و مشهور دنیا در کنار دانشمندان و 
اندیشمندان طراز اول و حتی بالاتر از آن ها به چشم می خورد که در داخل 
کشور به دلیل بی اعتمادی مسئولان به نسل جوان، از داشتن شغلی ساده 
هم محروم بوده اند و اینگونه فرصتهای ناب و سرمایه های ارزشمند انسانی ما 

به مرور از دست می رود.
دریک دس��ته بندی علل مهاجرت جوانان را می توان درموارد زیرخلاصه 
کرد :   1-دعوت به ادامه تحصیل در مقاطع گوناگون از افراد نخبه توس��ط 
کش��ورهای  مهاجر پذیر 2-تشویق بعضی از اس��اتید دانشگاهها که عامل 
کشورهای مهاجر پذیر هس��تند . ۳-عدم امکان و برنامه ریزی برای جذب 
و بکار گیری فارغ التحصیلان درکشورهای خارج در سیستم اجرائی کشور  
۴-کمبود نیروی نخبه در کشورهای غربی برای علوم تجربی وجذب آنها از 
کشور های درحال توسعه وغرب زده  ۵-علاقه بعصی جوانان به آزادیها ی 
صوری وجلوه های ظاهری تمدن غرب   ۶-فراهم شدن امکان کار و درآمد 
همراه با تحصیل در کش��ورهای مهاجر پذیر   ۷-تبلیغات مسموم غرب از 
ایران و ایران هراس��ی برای دانشجویان مهاجر وترساندن آنها از برگشت به 
ایران  ۸- فقدان شایس��ته س��الاری در ایران و ترجیح رابطه بر ضابطه در 

بکارگیری نیروها .
مهاجرت مثبت

نکته ی دیگری که در باب نخبگان وجود دارد بحث مهاجرت اس��ت که 

امروز هم در یکی از صحبتها یک اش��اره ای ش��د. خب یک وقت هست که 
یک دانشجویی بر اس��اس نیازهایش، بر اساس نیازهای فکری اش یا بحث 
خانوادگی اش مایل اس��ت برود در یک کشوری تحصیل کند؛ این اشکالی 
ن��دارد؛ یعنی بن��ده بارها گفته ام که این مانعی ندارد؛ عمده این اس��ت که 
فراموش نکند که بدهکار کشورش است و درس بخوانند و برگردند بیایند. 

مقام معظم رهبری 1۴۰۰/۸/2۶
خیانت مهاجر فرستی

لکن آن چیزی که اشکال دارد مهاجرفرستی است. به بنده گزارش داده اند 
-البتّه مال امروز هم نیست، مدّتها است یک چنین چیزی وجود دارد- که 
در بعضی از دانش��گاه ها عناصری هس��تند که جوان نخبه را به ترک کشور 
تش��ویق می کنند؛ من صریح می گویم که این خیانت است؛ این دشمنی با 
کشور است؛ دوستی با آن جوان هم نیست. امروز در کشور ما جوانهای نخبه 
می توانند رش��د کنند و در برهه هایی هم میتوانند بروند از یک کشور دیگر 
استفاده کنند و برگردند امّا اینکه ما یک جوانی را نسبت به آینده ی کشور 
ناامید کنیم، دلسرد کنیم، آینده را تلخ و سیاه به او نشان بدهیم که او برود 
و مهاجرت کند، این را من واقعاً یک خیانتی میدانم که بایستی دنبال کنیم. 

مقام معظم رهبری 1۴۰۰/۸/2۶
آمارها چه میگویند؟

بر اساس شاخص دانشجو فرستی کشور ایران در سال 2۰1۸رتبه نوزدهم 
را در دنیا دراختیار دارد.

 آخرین آمار موجود ۲0۲۱
درسال گذشته 12۵۰ پرستار درخواست مهاجرت کرده اند یعنی معادل 
۳۰ دانشکده پرستاری که نیروی انسانی تربیت می کنند و این زنگ خطر 

برای نظام سلامت است .
درسال ۹۹ تعداد۳۰۰۰ پزش��ک ایرانی در اوج کرونا طبق گزارش نظام 

پزشکی درخواست مهاجرت کرده اند.
س��هم ایران از مهاجرت جهانی در 1۰ سال گذشته ۰/1۶ درصد افزایش 
یافته که همچنان پایین تر از سهم جهانی جمعیت ایران است و لذا نمی توان 

این مقدار مهاجرت را به سیل مهاجرت  تعبیر کرد.
متقابلا نرخ بازگشت متخصصان و فارغ التحصیلان ایرانی به داخل کشور 
از س��ال 2۰1۵ تا سال 2۰21 روندی صعودی داشته بطوری که طی ۵سال 

اخیر1۹۸۹ نفر برگشته اند.
سهم دانشجو فرستی ایران از سال 2۰12 روندی کاهشی به خود گرفته 

و از حدود 1/۳درصد به 1درصد درسال 2۰1۸ رسیده است.
راه کار چیست؟

اگر جهاني شدن را به مثابه گسترش روابط اجتماعي به سطح جهاني در 
ابعاد مختلف اقتصادي، سیاسي و فرهنگي تعریف کنیم، جهاني شدن بازار 
کار زمینه مهاجرت متخصصان را فراهم مي آورد. در این شرایط نگاهي به 
تجربه بین المللي در خصوص مهاجرت نیروي انساني ماهر نشان مي دهد که 
با گسترش روند جهاني شدن به ویژه در حوزه اقتصاد در واقع میزان مهاجرت 
متخصصان نیز افزایش یافته است. جمهوري اسلامي ایران در یک مقایسه 
بین المللي، در منطقه آس��یا و اقیانوسیه با  1۶درصد مهاجرت متخصصان 
داراي دومی��ن رتبه به لحاظ میزان مهاجرت اف��راد داراي تحصیلات عالي 
بالاي 2۵ س��ال به آمریکا مي باش��د. هم چنین به لحاظ مهاجرت نیروي 
انساني متخصص به مقصد کش��ورهاي عضو سازمان همکاري اقتصادي و 
توس��عه )OECD( ایران با از دست دادن  ۳۰درصد از نیروي انساني ماهر 
خود داراي رتبه دوم در منطقه آسیا و اقیانوسیه است.با توجه به حجم بالاي 
مهاجرت متخصصان از جمهوري اس��لامي،  بنظر می رسد که براي مواجه 
شدن با چالش هاي جهاني شدن در زمینه مهاجرت نیروي انساني متخصص 
باید راه کارهاي جدي در برنامه هاي ملي توسعه پیش بیني شوند. از جمله 
مهم ترین این راه کارها در کوتاه مدت ایجاد شبکه هاي متخصصان ایراني 
خارج از کش��ور براي جلب همکاري پاره وقت آن ها با مراکز علمي داخلي 
و در بلند مدت ایجاد فضاي مناس��ب در ابعاد مختلف اقتصادي، اجتماعي 
و فرهنگي براي حفظ متخصصان کش��ور و جلوگیري از مهاجرت آن ها به 

خارج مي باشند.

حمیدرضا ترقی

عضو شورای مرکزی
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حسن لاسجردی:

انصارالله یمن با توقیف کشتی اماراتی روشنگری کرد

لاس��جردی با اشاره به توقیف کشتی اماراتی 
حامل تجهیزات نظامی به یمن توسط انصارالله 
گفت: این محموله ها برای نیروهای تروریستی 
همچ��ون القاع��ده در برخی از ش��هرهای یمن 
منتقل می ش��دند تا باعث ناامن��ی و درگیری 

بیشتر در این کشور شوند.
برنامه »بدون خط خوردگی« رادیو گفت وگو 
در خص��وص توقی��ف کش��تی امارات��ی حامل 
تس��لیحات نظامی توسط انصارالله یمن با دکتر 
حسن لاسجردی، کارشناس مسائل سیاسی به 

صورت تلفنی گفتگو کرد.
حسن لاسجردی با اشاره به تلاش امارات برای 
ایفای نق��ش و بازیگری در تحولات یمن گفت: 
چند ماه پیش که موضوع یمن جنوبی و شمالی 

مطرح بود، اماراتی ها در حال تلاش 
برای لابی بودند تا در شکل گیری 
یمن جدید نقش داشته باشند و در 
میدان تحولات یمن بازیگری موثر 
در حوزه سیاسی، نظامی، امنیتی و 

اقتصادی باشند.
وی با اش��اره به توقیف کش��تی 
جنگی اماراتی ها توس��ط نیروهای 
یمن اظهار کرد: این کشتی حامل 
تجهیزات و مهمات به مقصد یمن 
ب��ود تا از آن ها علیه انصارالله یمن 
اس��تفاده ش��ود. هن��وز نیروهایی 

از القاع��ده و برخی از کش��ورهای عربی جهت 
تش��کیل یمن جنوبی در این کشور وجود دارند 
و این تجهیزات قرار بود به دس��ت این نیروهای 

تروریستی برسد.
این کارشناس مس��ائل سیاسی در مصاحبه 
تلفنی با رادیو گفت وگو با بیان اینکه کشورهای 
عربس��تان و امارات که نقش اصلی را در بحران 
یمن دارند تلاش می کنند نقش خود را در افکار 
عمومی تس��هیل کننده و آرامش بخش نشان 

دهن��د، عنوان کرد: کاری ک��ه انصارالله یمن در 
گرفتن این کشتی انجام داد نشان داد عربستان و 
امارات نه تنها در ادعای خود صادق نیستند بلکه 
با محموله های حامل سلاح و تجهیزات نظامی 
یک��ی از عناصر اصلی ایج��اد ناآرامی در یمن و 

حتی منطقه هستند.
وی افزود: برخی از کش��ورهای منطقه تلاش 
کردند بر این واقعه س��رپوش گذاش��ته شود اما 
انصارالله یمن این موضوع را رسانه ای کرد تا به 

گوش جهانیان و افکار عمومی برسد.

احمدعلی مقدم :

همکاری اقتصادی با چین و روسیه، تحریم ها را بی اثر می کند
عضو ش��ورای مرکزی حزب موتلفه اس��لامی 
گفت: در شرایط کنونی کشور، احیای برجام هیچ 
گرهی از مش��کلات ما را برط��رف نمی کند و به 
همین خاطر، بودجه س��ال آینده کشور با همین 

دیدگاه تنظیم شده است. 
احمدعلی مقدم عضو ش��ورای مرکزی حزب 
موتلفه اسلامی در گفتگو با خبرنگار حوزه احزاب 
خبرگ��زاری فارس، ب��ا بیان اینکه انتظار داریم طرف مقاب��ل در این دور از 
مذاکرات، تعهد و جدیت را نشان دهد، افزود: مذاکرات باید بر اساس توافق 
معنادار و منطبق با حقوق بین الملل انجام شود و همچنین رفع تحریم ها 
و راس��تی آزمایی بدون اتلاف وقت به ط��ور خاص باید مورد توجه مذاکره 
کنندگان باشد زیرا سند مورد توافق ما در این مذاکره رسیدن به تعهداتی 

است که همه طرف ها به آن اشاره کردند.
وی تاکی��د ک��رد: در این دور مذاکرات، جریان های بس��یاری در تلاش 

هس��تند تا تیم مذاکره کننده ایران را با دور کردن از کشورهای همسو در 
مذاکرات، به پذیرش مطالبات زیاده خواهانه و ذلیلانه اروپا وادار کنند

 وی بیان کرد: در دولت قبلی، مذاکره کنندگان به دنبال پیشرفت سریع 
مذاکرات بودند اما در این دولت، هیچ اصراری بر تسریع روند مذاکرات نیست 
بلکه تلاش خود را جهت تکمیل موفقیت آمیز مذاکرات می کنند لذا آمریکا 
باید در رویکرد فشار حداکثری خود تجدیدنظر کرده و تمامی تحریم های 

غیرقانونی علیه ایران را لغو کند و راستی آزمائی شود.
دبیر جبهه پیروان خط امام و رهبری اس��تان کرمان با بیان اینکه شرق 
هراسی، سیاست اصلاح طلبان سرسپرده است، خاطرنشان کرد: در شرایط 
کنونی کشور، احیای برجام هیچ گره ای از مشکلات ما را برطرف نمی کند 
و به همین خاطر، بودجه سال آینده کشور با همین دیدگاه تنظیم شده است 
لذا سیاست استثمار ایران از سوی شرق و نابودی توافق هسته ای که همیشه 
توسط اصلاح طلبان به مردم القا می شد دیگر نخ نما شده و رنگی ندارد و 

دولتمردان ما باید با تعمیق روابط با چین و روسیه، آمریکا را مغلوب کنند.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس :

مسیر اصلی خنثی سازی تحریم ها در کنار انجام مذاکرات پیگیری می شود
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس گفت:ایران برای عبور از تحریم ها چندین 
راه را یافته، ل��ذا در حال حاضر وضعیت فروش 
نفت در کش��ور و همکاری های ما با کشور های 

همسایه بهبود پیدا کرده است.
ابوالفضل عمویی در گفتگو با خبرنگار پارلمانی 
»نما« با اش��اره به رویک��رد طرف های غربی در 
جری��ان مذاک��رات صورت گرفته بیان داش��ت: 
همه طرف های غربی که در مذاکرات هس��تند 
به شکست سیاست فشار حداکثری علیه ایران 

اذعان دارند.
وی تاکید کرد: فراتر از این اعترافی که غربی ها 

به شکست سیاست فشار حداکثری علیه ایران 
دارند، لازم اس��ت به تعهدات خ��ود بازگردند و 
اجزای این سیاس��ت که تحریم ه��ا علیه ایران 

هست را رفع کنند.
عض��و کمیس��یون امنیت ملی و سیاس��ت 
خارج��ی مجلس ادامه داد: ای��ران برای عبور از 
تحریم ها چندین راه را یافته، لذا در حال حاضر 
وضعیت فروش نفت در کشور و همکاری های ما 

با کشور های همسایه بهبود پیدا کرده است.
وی تاکید کرد: همچنین با مقاومتی که مردم 
علی رغم مش��کلات از خود نش��ان دادند کشور 
توانسته راه هایی را برای مقابله با تحریم ها پیدا 

کند.
این نماینده مجلس 
اظهارداشت: با این حال 
مس��یر اصل��ی خنثی 
سازی تحریم ها در کنار 
انجام مذاکرات به جد 
مورد پیگیری قرار دارد، 
با این حال واقعیت این 

اس��ت که تحریم امر ظالمانه ای اس��ت و خلاف 
حقوق ملتهاس��ت و از این جه��ت باید برطرف 
شود؛ بنابراین رفع تحریم ها خواسته اصلی ما از 

طرف های غربی در مذاکرات است.
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انتشار عکس قدیمی از سیدمصطفی میرسلیم و انتشار اخبار ناقص توسط رسانه های اصلاح طلب و بیگانگان؛

راهبرد رسانه های  اصلاح طلب برای تخریب مسئولان انقلابی
 از آن روز که اصلاح طلبان نتیجه ی انتخابات را  در 
مجلس و سپس دولت به جریان رقیب واگذار کردند 

تخری��ب ها علی��ه دولت 
و نماین��دگان آغاز ش��د؛ 
رویکردی ک��ه تا به امروز 
ادام��ه دارد و به بهانه های 
به روز رس��انی  مختل��ف 
می ش��ود  به گونه ای که 
مس��ئولان انقلابی با هر 
تصمیم گیری  و صحبتی 
ب��ا اتهام��ات و حم��لات 
گسترده این جریان مواجه 

می شوند.
یکی از آخرین مواردی که منجر به ش��کل گیری حملات گسترده علیه 
مسئولان انقلابی کشور شد سخنان سید مصطفی میرسلیم عضو کمیسیون 
اصل ۹۰ مجلس بود که طی چند روز اخیر مورد توجه رس��انه ها ی جریان 

مورد اشاره قرار گرفت آن هم در حالی که واقعیت چیز دیگری بود.
چند روز پیش س��ید مصطفی میرسلیم در مصاحبه ای گفته بود: " 
دول��ت باید واقعاً به ط��ور علمی و منطقی به بودجه ورود کند و کار ها 
را س��اده نگیرد. موضوع دیگر اینکه ما هم باید با دولت همکاری کنیم 
و اگر لازم باش��د مقداری ش��رایط س��خت را بپذیریم و تحمل کنیم. 
یک س��ال تحمل س��ختی کنیم که مقداری تولید در مسیر رونق قرار 
بگی��رد، س��پس دولت هم صبر کند که این مق��دار امکانات در اختیار 
را ب��رای تامی��ن کالا های ضروری مورد نیاز مردم ب��ه ویژه گروه های 
آس��یب پذیر آماده کند و مستقیماً در اختیارش��ان قرار دهد تا دست 
دلالان و واس��طه گران از سوءاستفاده کوتاه شود تا کالا گران به دست 

مردم نرس��د."
اما رس��انه های اصلاح طلب هم نوا با رس��انه های بیگانگان با انتش��ار 
بخش هایی از صحبتها و ارائه ی برشی از تصویری قدیمی از یک سفر رسمی 
در خارج از کشور جنجال ها به راه انداختند  و همه در مذمت آن نوشتند و 
ادعا کردند که میرسلیم خود بر سفره ی رنگین می نشیند و به مردم می گوید 

باید سختی ها را تحمل کنند. در صورتی که این عکس یکی از عکس های 
گزارش تصویری ضیافت رس��می در یکی از کش��ورهای همسایه است که 
میرس��لیم عض��و هیات 
همراه یک��ی از مقامات 
بلندپایه در آن سفر بود 
و تاریخ س��فر هم حدود 
1۵ سال قبل می باشد.

این نکته نیز قابل توجه 
هس��ت که نوع پذیرایی 
که در عک��س دیده می 
شود بر اساس پروتکلهای 
رسمی و فرهنگ کشور 

میزبان بوده است.
می��ان  ای��ن  در 
رسانه های معاند هم در 
همراهی با برخی جریانات داخل کش��ور، تلاش کردند تخریب مس��ئولان 

انقلابی را در سایه انتقاد از سید مصطفی میرسلیم پیگیری کنند.
این رفتار جریان اصلاح طلب)تخریب کنندگان مس��ئولان انقلابی( در 
حالی است که رفتاری متفاوت با دولت و مجلس  قبلی داشته اند. در مجلس 
دهم که اکثریت آن را جریان اصلاح طلب و حامی دولت رییس جمهور سابق 
تش��کیل می دادند، با کمترین انتقادی از سوی رسانه هایی که امروز مدعی 
شده اند، مواجه نشدند. اما مجلس یازدهم به خاطر این موضوع که اکثریتش 
در اختیار جریان انقلابی قرار دارد، باید به هر بهانه و حربه ای مورد هجمه و 

عملیات روانی قرار بگیرد.
در طول ۸ سالی که دولت در اختیار جریان اصلاح طلب بود هر گاه مردم 
از ک��م کاری دولت و مجلس گلایه می کردن��د همین جریان با انبوهی از 
رسانه های مکتوب و تصویری و مجازی ، تلاش می کرند با حربه های روانی- 
رسانه ای انگشت اتهام را به سمت دولت گذشته، بی اختیاری رئیس جمهور 
و نمایندگان و در نتیجه اصل نظام نشانه بروند و دولت و جریان متبوع خود 
را فاقد هر گونه تقصیر و اشتباه معرفی کنند، و بر اساس اولویت های جریانی 
ترجیح می دادند تا عملکرد فاجعه بار دولت و مجلس قبل را توجیه کنند 
اما امروز با هر رفتار و اقدام مس��ئولان انقلابی بنای مخالفت دارند و تلاش 

می کنند جامعه را نسبت به دولت و مجلس مایوس کنند.

 شیما احمدی

روزنامه نگار

چرا اصلاح طلبان به مذاکره با آمریکا اصرار دارند؟
 در حالی که در طول 
وین  مذاکرات  برگزاری 
اروپایی ها همواره سعی 

می کردند با اتهام زنی های مکرر به ایران 
از اظهارنظر درباره پیش��رفت نس��بی 
مذاکرات وین خودداری کنند، بالاخره 
از مواضع خود کوتاه آمدند و رس��ماً 

پذیرفتند ک��ه گفتگو ها مثبت 
بوده است، اما جریان اصلاح 
طلب همچن��ان بر موضوع 
مذاکره مس��تقیم ایران با 

آمریکا پافشاری می کند
در جدی��د ترین اظهار 
گرفته  نظرهای ص��ورت 
از س��وی ای��ن جری��ان، 

س��ید حسین موس��ویان 
دیپلم��ات و مذاکره کنن��ده 
هسته ای سابق ایران در دولت 
مذاکره  درب��اره  اصلاح��ات 

مس��تقیم ایران و آمریکا گفته اس��ت: »تجرب�ه 
نش�ان می دهد آمریکایی ها اگ�ر بخواهن�د امتی�از 
خاصی ب�ه ای�ران بدهند، با واس�طه نمی دهند و 
آن ها نرم�ش را تنه�ا در مذاک�رات مس��تقیم از 
خ�ود نش�ان می دهند!«. و ی در ادمه گفت 
که اس�تراتژی »اروپ�ای منه�ای امری�کا« 
تنه��ا ی��ک توهم اس��ت و ای��ران باید 
سیاسیت خود را بر پایه ی اینکه آمریکا 

قدرتمندت�ر از اروپ�ا اس�ت پیش ببرد
این سخنان در حالی به صورت 
مکرر توسط رس��انه های اصلاح 
طل��ب منتش��ر م��ی ش��ود که 
جمهوری اسلامی ایران در دولت 
حسن روحانی به صورت مستقیم 
با آمریکا وارد مذاکره شد و این 
رابط��ه به قدری نزدیک ش��د 
که ج��ان کری و محمد جواد 
ظریف وزرای خارجه امریکا و 
ایران به پیاده روی دو نفره در 

خیابان های ژنو رفتن��د، اما این روابط نزدیک و 
مذاکرات مستقیم نه تنها باعث نشد که آمریکا 
از دشمنی خود با ایران کوتاه بیاید بلکه تحریم 
ه��ا را به 2 برابر افزایش داد.این در حالی بود که 
اساس��ا برجام)هرچند ناقص و مبهم( برای رفع 
همه تحریم های ایران در مقابل برخی امتیازات 

هسته ای شکل گرفته بود.
دومی��ن نکته ب��رای عدم حض��ور آمریکا در 
مذاکرات وین این اس��ت ک��ه مذاکرات صورت 
گرفت��ه در م��ورد توافق نامه ی برجام اس��ت و 
کش��ورهایی می توانند در ای��ن مذاکرات حاضر 
ش��وند که عضو برجام باشند این در حالی است 
که آمریکا به صورت یکجانبه از برجام خارج شد. 
بنابراین برای بازگشت ابتدا باید تعهدات برجامی 
خود را عمل کند و سپس تضمین جدی و کافی 
وجود داشته باشد که آمریکایی که قابل اعتماد 
نیست، دوباره از برجام خارج نشود و سپس وارد 

گود مذاکرات شود.

فرهاد کوچک 

روزنامه نگار
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تورم تاریخی دولت اصلاح طلبان
غلامرض�ا انص�اری از فعالی�ن اص�لاح 
طلب طی اظهار نظری عجیب گفته است: 
"دولت های نهم و دهم دولتی که برخاسته 
از گفتمان اصولگرایی بود با سیاست ها و 
برنامه های�ی که انج�ام داد فجایعی را در 
کش�ور رقم زد که آثار آن تا سال ها باقی 
خواهد ماند. نتیجه دولت اصولگرایان در 
دولت های نهم و دهم افزایش فقر، فس�اد 
و آسیب های اجتماعی و اقتصادی مختلف 
در کش�ور بود. متأس�فانه به نظر می رسد 
بخش�ی از تجرب�ه دولت احمدی ن�ژاد در 

شرایط کنونی در حال تکرار است"

با مطرح شدن این سخنان از سوی یک فعال 
اصلاح طلب، این س��وال پیش می آید که در 
س��الهای ۹2 تا 1۴۰۰ که دولت مورد حمایت 
این جریان در راس امور کشور قرار داشت، برای 
این کشور چه کرد؟ آیا فقر، فساد از بین رفت؟

ای��ن یک واقعیت اس��ت که در س��ال های 
حاکمیت دولت مورد حمای��ت جریان اصلاح 
طلب فقر و ت��ورم به ان��دازه ای افزایش یافت 
که مردم را با مش��کلات بی شماری همراه کرد 
تا جایی که سخنان رئیس جمهور روحانی در 
مورد وعده های اقتصادی در شب عید دستمایه 
طنز هایی تلخ در کشورش��د، همچنین  بنا بر 
آمار منتشر شده بانک مرکزی در بهار 1۴۰۰، 
تورم ایجاد ش��ده در دولت روحانی در ۶۰ سال 

گذشته بی سابقه بوده است 
برخورد ذلیلانه جریان اصلاح طلب با 

غرب
روزنامه ی ش�رق در یادداشتی به قلم 
جاوید قربان اوغلی می نویس�د: ادامه ی 
ایس�تادگی در مقابل زیاده خواهی غرب، 
موجب فرصت س�وزی و راه  بازکردن برای 
رقبای منطقه ای است که به صلاح کشور 

نیس�ت، رهایی از ش�ر تحریم ها...در گرو 
کنارگذاش�تن روی�ه تاریخ�ی و مصالحه 
با کش�وری اس�ت که پیچ تحریم ها را در 

دست دارد.
این فعال اصلاح طلب اگر چه به زیاده خواهی 
آمریکا اذعان می کند اما معتقد است ایستادگی 
در مقابل این زیاده خواهی به ضرر کشور است. 
این سخن به این معنا است که کشورمان باید 
در برابر خواسته های آمریکا در زمینه ی توان 
دفاعی و قدرت موشکی و منطقه ای، کوتاه بیاید 
و همانند صنعت هسته ای صنعت دفاعی خود 
را نیز به ورطه ی تعطیلی بکشاند، اما مگر وقتی 
صنعت هسته ای کشور را تعطیل کردید تحریم 

ها لغو شد و گشایش اقتصادی ایجاد شد؟
دوکلمه از هم از داماد گرامی

کامبیز مه�دی زاده داماد روحانی طی 
مصاحبه ب�ا روزنامه ش�رق گفته اس�ت: 
"دوس�تان شاید نخواهند اسمی از برجام 
ببرند اما همه می دانن�د که این مذاکرات 
ه�م ادامه راهی اس�ت که آق�ای روحانی 
در دولت خود ترس�یم کردند. به  هر حال 
آمری�کا رئیس روابط عمومی دنیاس�ت... 
اکنون می بینیم حتی قیمت مرغ هم پایین 
نیامده اس�ت. با فیلم بازی کردن و نمایش 

نمی توان کشور را اداره کرد"

دام��اد روحانی در حالی  آمری��کا را رئیس 
روابط عمومی دنیا خوانده است که مشابه این 
سخنان را پدر زن ایشان در انتخابات سال ۹2 
مط��رح کرد و گف��ت: اروپا آقا اج��ازه و آمریکا 
کدخداس��ت، برای همین ایران برای پیشبرد 

امور باید با کدخدا ببندد! 
اما وقتی که آمریکا به صورت یکجانبه به زیر 
میز برجام زد و از آن خارج ش��د این جماعت 
گفتند بهتر که آمریکا رفت  او یک مزاحم بود 
و حال ایران با خیال راحت مذاکرات را با طرف 

اروپایی ادامه می دهد.
وانگهی س��اختن یک کش��ور ابر قدرت که 
شکس��ت آن محال اس��ت در حالی از س��وی 
رس��انه های اصلاح طلب مطرح می ش��ود که 
اندیش��کده ها و تحلیلگران غربی مدت هاست 

به افول آمریکا اذعان کرده و ساختار حاکمیتی 
آمریکا را به »ببر کاغذی« تشبیه کرده اند

دل در گروی آمریکا آیا غربی نیست؟
روزنامه جمهوری اسلامی طی مطلبی به 
انتقاد از قرارداد بلندمدت ایران و روسیه 
می نویسد:" ما هنوز بر سردر وزارت امور 
خارجه مان عبارت "نه شرقی – نه غربی" 
را داریم سیاست "نه شرقی – نه غربی" به 
معنای عدم اعتماد مطلق به شرق و غرب 
و رعایت توازن در تعامل با طرفین است. 
این توازن ایجاب می کند در امضاء قرارداد 
درازمدت با روس�یه لااقل تا بع�د از رفع 

تحریم ها درنگ نمائیم" 

این س��خنان در حالی از سوی رسانه های 
اصلاح طلب مطرح می شود که در زمان دولت 
روحانی و مذاکرات برجام با تیتر درش��ت و در 
صفحه ی اول روزنامه ی خود نوشتند: "امضای 
کری تضمین اس��ت؛ اطمینان تهران از اجرای 
برج��ام" _ وقتی »ج��و بای��دن« در انتخابات 
ریاس��ت جمهوری آمریکا پیروز ش��د، جریان 
اص��لاح طلب با ذوق زدگی اعلام کرد که ایران 
ش��اهد یک »آبان رویایی« در سال ۹۹ خواهد 

بود. 
ح��ال چه ش��ده که ای��ن جری��ان از لزوم 
بی اعتمادی در سیاست خارجی سخن به میان 
می آورد؟ وانگهی در قراردادی که مابین ایران 
و روسیه منعقد شده ایران به هیچ عنوان تعهد 
نکرده که در قلب راکتور هسته ای بتن بریزد و 
صنعت هسته ای کشور را به تعطیلی بکشاند. 
این جریان در حالی شعار نه غربی و نه شرقی 
را س��ر می دهد که از یک ط��رف می خواهد 
که ای��ران در مقابل آمریکا کوتاه آمده و بعد از 
صنعت هسته ای در صنعت دفاعی خود نیز بتن 
بریزد و از ط��رف دیگر هر فعالیتی که موجب 
تضعیف غرب و کاهش فشار بر ایران است را به 

باد تخریب می گیرد.

تهیه مطالب: فاطمه حسینی 

نگاهی به مواضع  و رسانه  های اصلاح طلبان

بصیرت مانند قطب نمایی است که راه را نشان داده 
و عامل جلوگیری از گمراهی اس��ت، انسان بی بصیرت 
قدرت تش��خیص درس��ت از نادرست را نداش��ته و در 
تصمیم ها دچار گمراهی می شود گاهی زیان این تصمیم ها به خود فرد باز نمی گردد 
و عواقب تصمیم گیری بی بصیرت احتمال وارد آوردن نتایج زیان بار به جامعه را 
نیز در بر خواهد داشت. همچنین در مقاطعی نیز این آسیب ها کوتاه مدت نبوده 
و در اثر آن شخص یا جامعه، سالها دچار ضرر و زیان می شوند. رهبر معظم انقلاب 
بارها در س��خنرانی های خود یکی از مهم ترین نیاز های حرکت انقلابی  صحیح 

را کسب آگاهی و بصیرت تاریخی می دانند عبرت گرفتن از حوادث تاریخی یکی 
از کلیدی ترین  توصیه های رهبر معظم انقلاب به مردم بالاخص جوانان انقلابی 
می باشد. ایشان به صورت مشخص جوانان را به مطالعه نهضت مشروطیت و تاریخ 
دوران پهلوی توصیه کرده اند  و به این مطلب اشاره کرده اند که نسل امروز ما گاهی 
فراموش می کند که چگونه انقلاب اس��لامی این کش��ور را از چنگ آن رژیم فاسد 
رها کرده است و همچنین  مطالعه تاریخ استعمار، نفوذ و دخالت های قدرت های 
مستکبر نیز یکی دیگر از توصیه های کلیدی رهبر انقلاب است. جوانان تحصیل 
کرده که نیروی فعال و آینده ساز کشور هستند و از طرفی در جریان نفوذ در راس 
اهداف دشمن قرار دارند باید نسبت به دیگر اقشار جامعه بیشتر در صدد امر افزایش 
بصیرت خود باش��ند، چرا که هر قدر بصیرت و آگاهی این گروه افزایش پیدا کند 

در تحلیل از مسائل روز جامعه و استدلال در امور سنجیده تر عمل خواهند کرد.

لزوم بصیرت در جوانان
سهندبشاش

روزنامه نگار
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احمد کریمی اصفهانی :

انتقال سازمان فرش به وزارت میراث فرهنگی 
مشکلات این صنعت را افزایش می دهد

رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان فرش 
ایران اظهار داش��ت: زادگاه فرش در دنیا ایران اس��ت اما 
کش��ورهای دیگر ه��م اهمیت این صنع��ت را به خوبی 
دریافته اند. اردوغان، رئیس جمهور ترکیه رأساً وارد شده 
و گفت��ه که صادرات فرش را افزایش خواهند داد و برای 
ای��ن کار برنامه هایی دارند برای مثال با هزینه های نازل، 

وام می دهند.
 احمد کریمی اصفهانی در نشس��ت خبری در مورد رفع تعهدات ارزی 
صادرات فرش اظهار داشت: فرش، کالایی نیست که بعد از رفتن به کشور 
دیگر به فروش برس��د بلکه به صورت امانی در آنجا می ماند و ممکن است 
فروش آن س��ال ها طول بکشد. بنابراین تعهد ارزی آن نمی تواند مثل بقیه 
کالاها باشد. سازمان برنامه باید برای هر اشتغال ۳۰۰ میلیون تومان هزینه 
کند. برای صنعت فرش که میزان زیادی از اشتغال را ایجاد می کند، منطقی 

است که تعهد ارزی وجود نداشته باشد.
وی افزود: ما ده ها مشکل داریم که تاکنون ۳۰۰ نامه صادره به وزارتخانه 
داشته ایم. انتقال فرش از وزارت صمت به وزارت میراث فرهنگی مشکلات 

این صنعت را افزایش می دهد.
کریمی اصفهانی در پاس��خ به سوالی در مورد صادرات به صورت قاچاق 

گفت: صادرات قاچاق نداریم ولی واردات قاچاق وجود دارد.
رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان فرش ایران اضافه کرد: ما 
در مورد ساختار، مطالعه و صحبت زیادی کرده ایم اما عملیاتی نشده است.

کریمی اصفهانی در پاسخ به سوالی درباره مهاجرت طراحان فرش ایران 

به کش��ورهایی مانند ترکیه بیان کرد: زادگاه فرش در دنیا ایران اس��ت اما 
کش��ورهای دیگر هم اهمیت این صنعت را به خوبی دریافته اند. اردوغان، 
رئیس جمهور ترکیه رأس��اً وارد ش��ده و گفته که صادرات فرش را افزایش 
خواهند داد و برای این کار برنامه هایی دارند. برای مثال با هزینه های نازل، 
وام می دهند. آمریکا رأس��اً صنعت فرش را تحری��م کرده، یعنی به خوبی 
متوجه اهمیت آن ش��ده اس��ت اما در داخل توجه زی��ادی به این موضوع 

نمی شود.
وی اف��زود: موضوع دیگر، تصاحب بازارها اس��ت. وزارت امور خارجه در 
این مورد باید ورود کند تا بتوانیم در کشورهای مختلف بازار خود را داشته 
باشیم. در حال حاضر رقبای ما از ما سبقت می گیرند و امتیازاتی می دهند 

که در اینجا وجود ندارد.
رئی��س اتحادیه تولیدکنن��دگان و صادرکنندگان فرش ای��ران در مورد 
انتقال س��ازمان فرش وزارت صنایع دس��تی و میراث فرهنگی تاکید کرد: 
هیچ مش��ورتی با بخش خصوصی در این رابطه نشده و حتی هیچ جلسه 
رسمی برای گرفتن نظرات کارشناسی برگزار نکرده اند که ما با این انتقال 

مخالف هستیم.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس مطرح کرد:

شرط آینده نگری در بازار لوازم خانگی 
عضو کمیسیون 
صنای��ع و مع��ادن 
بیان  ب��ا  مجل��س 
چ��ه  م��ا  اینک��ه 
چ��ه  و  بخواهی��م 
کالای  نخواهی��م 
قاچ��اق در حوزه کالای لوازم خانگی وجود دارد، 
گفت: هم اکنون هم اگر تولیدکنندگان داخلی 
روی قیمت و کیفیت لوازم خانگی داخلی خوب 
عمل نکنند طبیعی است  که مردم نیاز خودشان 

را از طریق کالای قاچاق تامین خواهند کرد.
حج��ت الله فی��روزی در گفتگو ب��ا خبرنگار 
پارلمانی نم��ا ، گفت: با خروج کره ای ها از بازار 
لوازم خانگی ایران ،ابتدا یک آس��یبی به بازار ما 

وارد شد.
وی اف��زود: از همین رو ما با مش��کل کمبود 
لوازم خانگی مواجه شدیم اما کسانی که قبل تر 
در ح��وزه لوازم خانگ��ی فعال بودن��د، با ایجاد 
خط تولیدهای جدید و افزایش س��رمایه گذاری 

اقدامات خوبی را انجام دادند.
وی تاکید کرد: با توجه به اینکه مجموعه های 
تولیدی در حوزه لوازم خانگی مورد حمایت دولت 
و مجلس قرار گرفتند توقع هست در این شرایط 
کس��انی که این بازار را می گرداندند در راستای 

ایجاد اعتماد بیشتر اقداماتی را انجام دهند.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با بیان 

اینکه در حال حاضر بازار لوازم خانگی در انحصار 
ش��رکت های داخلی ق��رار دارد، بیان داش��ت: 
ض��رورت دارد تا تولیدکنندگان رعایت انصاف را 

در کیفیت و قیمت کالاها مد نظر قرار دهند.
فی��روزی با بیان اینکه انحص��ار در کیفیت و 
قیمت اثر منفی می گذارد، بیان داش��ت:  شاید 
مهمتری��ن انتظاری ک��ه مردم و مس��ئولین از 
تولیدکننده لوازم خانگی دارند این اس��ت، حالا 
که این تولیدکنندگان مورد حمایت بی چون و 
چرای حاکمیت قرار گرفته اند ارتقای کیفیت را 

در برنامه خود قرار دهند.
ای��ن نماین��ده مجل��س بی��ان داش��ت:اگر 
تولیدکنندگان کیفی سازی کنند قطعا بازار آینده 
از آن آنها خواهد بود. همچنین قیمت این کالاها 
باید قیمتی باشد که مصرف کننده بتواند قیمت 

کالا را پرداخت کند.

وی ب��ا بی��ان اینکه م��ا چه بخواهی��م و چه 
نخواهی��م کالای قاچاق در ح��وزه کالای لوازم 
خانگی وج��ود دارد، گفت: هم اکن��ون هم اگر 
تولیدکنن��دگان داخل��ی روی قیمت و کیفیت 
ل��وازم خانگی داخلی خوب عمل نکنند طبیعی 
اس��ت  که مردم نیاز خودشان را از طریق کالای 
قاچاق تامین خواهند کرد لذا منطقی و بهتر این 
است که اگر تولیدکنندگان می خواهند این بازار 
را به نفع خودشان تمام کنند، کیفیت و قیمت را 

مدنظر قرار دهند.
عضو کمیس��یون صنایع و معادن مجلس بیان 
داشت: البته قیمت مواد اولیه در تولید لوازم خانگی 
هم افزایش پیدا کرده، به نظر بنده ضمن اینکه باید 
نظارت های دولت در این بخش بیش��تر ش��ود، از 
سویی دیگر باید نظارت های بیرونی هم اتفاق بیافتد 

تا انشاءلله این فرآیند به بازار ضربه ای وارد نکند.
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واقعه ای تلخ  برای فوتبال باشگاهی؛ 

مقصر حذف استقلال و  پرسپولیس از جام باشگاه های آسیا کیست؟
 فوتبال پرحاش��یه 
م��ا ب��ا وقای��ع تلخ و 
بار،  تاسف  رخدادهای 

پیوندی دائمی دارد.
گویی این رشته با شور و نشاط و ایجاد شادی 
برای هواداران و مردم ورزش دوس��ت میانه ای 

ندارد!
ای��ن روزه��ا ک��ه ش��اهد مناقش��ه دائمی و 
مجادله های تمام نش��دنی بین مدیران،مربیان و 
دست اندرکاران باشگاهی هستیم،خبری ناگوار 

بار دیگر کام مردم را تلخ کرد.
حذف تیمهای استقلال و پرسپولیس از جام 
باشگاههای آسیا  از سوی کنفدراسیون فوتبال 
آسیا به دلیل نداشتن شرایط اولیه برای فعالیت 
در حوزه فوتبال حرفه ای حقیقتا تاس��ف بار و 

گزنده است!
سالهای متمادی است که این دو تیم به بیراهه 
می روند و بی مبالاتی ها و س��وء مدیریت ها به 
جایگاه ورزش ایران در مجامع بین المللی لطمه 

می زند.
در سالهای اخیر گشایش پرونده های متعدد 
بر علیه این دوباش��گاه در فیفا و ای اف س��ی و 
صدور اح��کام تکراری و جرائم س��نگین باعث 

خسارتهای جبران ناپذیر شده است.
ن��گاه غلط وزارت ورزش به نحوه اداره این دو 
باشگاه  و عدم نظارت صحیح بر عملکرد مدیران 

مربوطه را نمی توان نادیده گرفت.
دو باشگاهی که همواره از بیت المال  ارتزاق 
ک��رده و هزینه های میلیاردی به مردم تحمیل 
می کنند،علیرغم آنکه میلیونها هوادار دارند ،اما 
از داشتن کمترین امکانات از جمله زمین تمرین 

بی بهره هستند.
تلنبار شدن دیون و موضوعات اخیر درخصوص 
بدهی  های مالیاتی و بسته شدن دائمی پنجره 
نقل و انتقالات این دو باش��گاه ،کنفدراس��یون 

فوتبال آسیا را وادار به عکس العمل کرد.
در س��نوات گذش��ته غالبا با س��ند سازی و 
حسابرس��ی های غی��ر واقعی و ارائ��ه تراز مالی 
نادرست سعی در جلب رضایتAfc بر آمدیم،اما 
این بار تلاش های مس��ئولان نافرجام ماند و بار 

آنها به مقصد نرسید.
گفتنی اس��ت چن��دی پیش کمیت��ه بدوی 
فدراسیون- سرخابی ها - را فاقد مجوز حرفه ای 

دانس��ت،اما کمیته استیناف به فوریت در صدد 
جبران ماف��ات بر آمد و با ماله کش��ی به صدور 

مجوز موقت اقدام کرد.
غافل از آنکه ای اف سی از مدتها پیش با این  
نوع بازیهای غیر واقعی ما آش��نا بوده  است و از 
اطلاعات برخی از مس��ئولان داخلی بهره کافی 

برده است.
به هر ح��ال از آنچ��ه که واهمه داش��تیم و 

می ترسیدیم به سرمان آمد.
انتظار این اس��ت مس��ئولان ذیربط از خواب 
غفل��ت بیرون آمده و برای س��ال آت��ی اقدامی 

منطقی انجام دهند.
انگشت نشانه را به سمت و سوی یکدیگر نشانه 
نروی��د و بی جهت طیف مقاب��ل را متهم نکنید.

در این پرونده قصور و بی مبالات��ی وزارت ورزش، 
فدراس��یون فوتبال و مدیران دو باشگاه سرخابی 
کاملا مشهود است و نمی توان آن را نادیده گرفت.

احمدرضا میرزائیان

عضو کارگروه ورزش

بروز حاشیه های خواسته یا نا خواسته در فضای کشتی 
ای  پ��اره  ت��داوم 
اختلافات و حواش��ی 
در عرصه ورزش اول 
همانند آنچه که طی روزهای گذشته شاهد آن 
بودیم می تواند کشتی را از اهداف اصلی خود دور 
کند. این واقعیت غیر قابل کتمان به سهولت قابل 
تشخیص است به شرطی که خودی ها مسبب 
این ندانم کاری نشوند، شعله آتش حاشیه ها به 
دست آنان اوج نگیرد. حمله به محمد بنا سرمربی 
موفق و افتخارآفرین کش��تی فرنگی در شرایط 
حاض��ر نه به نفع این ورزش اس��ت و نه باری از 
دوش مش��کلات کش��تی برمی دارد. تیمی که 

توکیو و متعاقب آن مسابقات در المپی��ک 
نروژ کارنامه قابل قبولی جهان��ی 
شایسته چنین نقدهای داش��ته 
از ط��رف خودی ها گزن��ده 

قهرمانانی  نیست. 
که البته به گردن 
ح��ق  کش��تی 

اما  دارند 

در حال حاضر ب��ه هر دلیل کنار گود مانده اند. 
مراد آن است تا دست اندرکاران ذیربط با تدبیر 
و خردورزی این جمع را بر سر یک میز بنشانند 
نه آنکه خواسته یا ناخواسته در مسیر افتراق گام 
بردارند. بدیهی است هدف از این نوشتار بستن 
مسیر نقد نس��بت به عملکرد و اقدامات افراد از 
جمله محمد بنا نیس��ت اما اگر قرار باش��د این 
نقدها از س��ر کم لطفی یا بی توجهی نسبت به 
موفقیت ه��ا و حاصل آن تضعیف یکی از مدال 
آورترین رشته ورزشی ما باشد در آن صورت باید 

در اصل موضوع تعمق بیشتری کرد. 
محمد بنا طی بیش از یک دهه حضور کنار تیم 
فرنگی توانست بهترین نتایج تاریخ این ورزش را 

تلاش های بی وقفه عنوان رقم بزند. او به پاس 
بهتری��ن مربی جهان 
و آس��یا را ب��ه خود 
و  داد  اختصاص 
رش��ته  از 
ی  ا

که س��ال ه��ای طولان��ی به تک س��تاره ها دل 
بس��ته بود یک تیم قدرتمند تمام عیار ساخت. 
این همه، در سایه تلاش شبانه روزی این مربی 
علاقه مند و شیوه خاص نگرش وی به انتخابی 
بوده اس��ت. البته ممکن است عده ای به شیوه 
انتخابی سرمربی تیم فرنگی نقد داشته باشند اما 
به خاطر داشته باش��یم که محمد بنا با همین 
شیوه توانسته تیم ایران را به یکی از قدرت های 

اصلی کشتی دنیا تبدیل کند.
 در همین راس��تا بهتر بود رییس فدراسیون 
کش��تی به ج��ای برگزاری جلس��ه صمیمانه با 
منتقدین سرمربی، فضا را برای ایجاد همدلی و 

ها تلطیف کند نه اینکه رفع دلخوری 
ی��ک  سو ماموریت سرمربی از 

ملی را تا پایان بازی تی��م 
ی  آس��یایی تمدید و از ه��ا
ی  دیگر با منتقدان س��و

س��خت  سر
نشس��ت وی 

دوس��تانه 
ر  ا گ��ز بر

کند.

محمدرضا کاظمی 

عضو کارگروه ورزش 
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لزوم ساختار تازه برای مجلس انقلابی
برای مبارزه با فساد

در ای��ام تبلیغات انتخاب��ات مجلس یازدهم 
بحث شفافیت و عدالت کاربرد پررونقی داشت 
و خیلی ها ادعایش را کردند و شعارش را دادند. 
اما اگ��ر بخواهیم عملکرد مجل��س یازدهم در 
این 2 س��ال اخیر در بخش شفافیت را بررسی 
کنی��م، بدون ش��ک مجلس نم��ره قابل قبولی 
نمی گیرد. ضمن اینکه تصویب طرح ش��فافیت 
آرای نمایندگان بی��ش از حد به تأخیر افتاده و 
مجلس به این مطالبه شاخص مردم در انتخابات 
دوره یازدهم هنوز جامه عمل نپوشانده است. در 
نهایت در این حوزه تعلل زیادی را از ناحیه نمایندگان ش��اهد هستیم . اگر 
هم در این باب با نمایندگان مجلس صحبت کنیم، دستاویزهایی مختلفی را 
مطرح کنند که به این دلیل یا آن دلیل اجرای طرح به تأخیر افتاده است. 
ولی این ها عمدتاً توجیه ودر نتیجه قابل قبول نیست؛ چرا که امروز یکی از 
راهکارهای رها شدن کشور از این ابتلائات بدون شک شفافیت و عدالت ورزی 
است. یعنی جزو محوری ترین مسائلی است که مدیران و کارگزاران باید در 
بخش های مختلف حاکمیت به آن اهتمام داشته باشند . مجلس به عنوان 
قوه مقننه که ریل گذاری می کند، بایستی پیشقدم در این معنا باشد و لذا 
این ش��فافیت را نمی توان به تعویق انداخت. از روز اول باید این حضرات به 
صورت جامع فکر می کردند و سریع طرح شفافیت را به تصویب می رساندند.

 مجلس یازدهم باید جلودار شفافیت باشد
 بنابراین معتقدم که نمایندگان در مقابل این تأخیر مسوولیت دارند و باید 
پاسخگو باشند. امیدوارم ظرف یکی 2 ماه آینده مساله را به صورت درست 
و جامع حل کنند تا در عرصه های مختلف عملکرد، دریافتی های گوناگون، 
نامه نگاری ها و در نهایت رأی دادن ش��فافیت ایجاد کنند. به هر حال اگر 
اراده ای برای مبارزه با فساد و گشایش در امور داریم، خود مجلس یازدهم 
باید جلودار شفافیت باشد. چرا که وقتی مجلس حاضر شد همه چیز خود را 
آشکار کند، طبیعتاً می توان از آنان انتظار داشت که دستگاه های اجرایی را به 

خاطر اجرا نکردن شفافیت مؤاخذه و با آنها برخورد کنند.
 خفه کردن گلوگاه های فساد

مجلس انقلابی مجلس��ی اس��ت که دنبال از هم پاشیدن و خفه کردن 

گلوگاه های فساد باش��د و یک ساختار تازه ایجاد کند. یعنی 2۹۰ نماینده 
مجلس بگویند: اصلا نمی خواهیم دور بعد نماینده ش��ویم و بر این اس��اس 
ساختاری را درست کنند که یکپارچه در خدمت ملت باشد و برای خودش 
چیزی نخواهد. اگر مجلس به این نقطه رسید، انقلابی خواهد بود. در همین 
بحث درج حقوق ها و دستمزدها در سامانه مربوطه که به تازگی موضوع آن 
داغ ش��ده، خیلی تأسف برانگیز است که برخی دستگاه های نظارتی که باید 
زودتر از بقیه نهادها عمل کننده به قانون باشند، خودشان تأخیرهای جدی 
دارند که از جمله آنها دیوان محاسبات است که متعلق به مجلس است. خب 
این تأخیر و تعلل عیب اس��ت و در این تأخی��ر حرف و حدیث های زیادی 
وجود دارد و این شبهه را به وجود می آورد که عمل به قوانین را برای دیگران 
خوب  می دانند و ضرورتی وجود ندارد که خودمان به این قانون  عمل کنیم. 
در حالی که اگر به دنبال اصلاح امور جامعه هس��تیم، باید خودمان جلوتر 
از دیگران عمل کنیم تا اقدام ما برای دیگران الگو باشد، تا اگر خواستیم با 
دیگران برخورد کنی��م، بگوییم که اول خودمان عمل کردیم تا دیگر جای 
بهانه و ایرادی وجود نداشته باشد اما تا زمانی که شیوه  کار این گونه است، 
محصولش همین وضعیتی است که به آن دچار هستیم. بنابراین شفافیت 
برای مجلس از نان ش��ب واجب تر است و این نمایندگان اگر دغدغه مردم 
دارند که باید داشته باشند، باید تکلیف شفافیت را هر چه زودتر روشن کنند

محمدحسین شفیعی ها

عضو شورای مرکزی


